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OPENBARE ZITTING 

PUNT 1 
MOGELIJKHEID TOT VRAAGSTELLING 
VRAAG VAN MEVROUW DE BRANDT OVER HET SCHOOLVERZUIM OM NIET -MEDISCHE REDENEN 

Mevrouw De Brandt 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Het aantal leerlingen dat om niet-medische redenen thuisblijft van school stijgt jaar na jaar en ook de 
periodes van verzuim worden alsmaar langer. Het gaat in Vlaanderen al om één op de 100 leerlingen. 
Dat stelt professor Peter Adriaenssens in de Campuskrant, het blad van de KU Leuven. 

Volgens Adriaenssens is die evolutie zorgwekkend omdat schoolverzuim een negatief effect heeft op de 
mentale gezondheid van de jongeren. Vier op de 10 verstokte thuisblijvers hebben later psychiatrische 
begeleiding nodig en 40 % haalt nooit het diploma van het secundair onderwijs. 
De hoogleraar schrijft het toenemende schoolverzuim om niet-medische redenen toe aan het feit dat 
ouders makkelijker dan vroeger ingaan op klachten van kinderen, artsen te vlot een medisch attest 
afleveren en scholen zelden op zoek gaan naar de echte reden voor de afwezigheid. 

De professor pleit daarom voor een Kinderpsychiatrisch ThuisTeam, KITT genoemd. 
Er wordt vooral gepleit voor een samenwerking met de schooldirecties, de Centra voor 
Leerlingenbegeleiding en de huisartsen. 

Doet de tendens van het schoolverzuim om niet-medische redenen zich ook voor in het provinciaal 
onderwijs? 
Zo ja, hoe treedt het provinciaal onderwijs hier tegen op? 
Hoe staat het provinciaal onderwijs tegenover de samenwerking met zo een ThuisTeam? 
Dank u. 

De heer gedeputeerde Verleyen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Het schoolverzuim is in eerste instantie een decretale opdracht van het CLB. Vanaf een niet-gewettigde 
afwezigheid van 10 halve dagen is het CLB verplicht begeleiding en ondersteuning aan te bieden aan de 
desbetreffende leerling. 

Het provinciaal onderwijs Oost-Vlaanderen heeft dan nog een bijkomende luxe - dankzij uw aller 
goedkeuring - voor wat de financiering van die dienst betreft, namelijk onze Cel voor het 
Schoolmaatschappelijk Werk die eigenlijk nog korter op de bal kan spelen dan de periode van 10 halve 
dagen niet-gewettigde afwezigheid, al dan niet aaneengesloten dagen. 
Vanaf het ogenblik dat het probleem duidelijk wordt, wordt de leerling gesignaleerd en grijpt de Cel 
Schoolmaatschappelijk Werk in. 
Ik zal straks zeggen op welke manier het gebeurt. 
Er is daarvoor een volledig stappenplan uitgewerkt en ik zal mevrouw De Brandt een exemplaar van dat 
stappenplan bezorgen zodanig dat ze kan zien wat er daar expliciet allemaal gebeurt. 

Een paar cijfers misschien, Mijnheer de Voorzitter. 
In de CSW-werking die nog de basis van decreet - namelijk de 10 halve dagen afwezigheid - voorafgaat, 
zijn er 79 dossiers opgemaakt. Die zijn voor een groot stuk geconcentreerd in één enkele school, 
namelijk het PHTI Gent, waar men uiteraard die grootstedelijke problematiek krijgt. 
Maar voor onze andere scholen is de problematiek als het ware bijna onbestaande: 
- in het PTI Zottegem zijn er acht gevallen van 10 halve dagen of meer afwezigheid en er is maar één 

geval dat de 30 halve dagen haalt. 30 is belangrijk omdat het een limiet is in het decreet alvorens men 
in een fase B treedt, waar dan andere maatregelen moeten genomen worden; 

- in het PTI Eeklo hebben we op de 1 000 leerlingen 10 gevallen voor 10 halve dagen. Eén die 30 halve 
dagen overschrijdt; 

- hetzelfde voor Hamme: één die aan die 30 halve dagen komt; 
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- wat Gent betreft hebben we er evenwel 27 en daar is het dus oppassen geblazen. Maar zoals de 
collega’s in de raad allicht bekend, heeft de school in Gent een publiek dat een vrij grote 
leerachterstand heeft opgelopen - soms gaat dat over drie, vier jaar in het zesde jaar – waardoor men 
geconfronteerd wordt met wettelijk volwassenen. Dus leerlingen zijn 18, 19, 20 tot 22 en 23 jaar soms 
en hebben enkele jaren al een aantal keren gedaan. Vandaar dat die ook vaker afwezig zijn. 

Dat wat het cijfermateriaal betreft. 
Ik meen te kunnen zeggen dat onze CSW –Cel voor Maatschappelijk Werk – daar zeer degelijk werk doet 
onder leiding van onze pedagogisch adviseur die de zaken opvolgt. 

Wat het stappenplan betreft hebben we in een eerste fase de registratie en inzicht. De verschillende 
stappen die we daar zetten zijn: 
1. De registratie. 
2. De melding van de afwezigheden. 

Per lesuur worden er lijsten bijgehouden zodanig dat ieder uur van afwezigheid wordt geregistreerd. 
3. De wettiging. 

Men vraagt bij de verantwoordelijke personen naar de wettiging van de afwezigheden. Bij 
problematische afwezigheden zoekt men eerst naar interne oplossingen via gesprekken, brieven, 
contact met de ouders of begeleiding door de school door een maatschappelijk assistent. 

4. Het overleg in de Cel Leerlingenbegeleiding die dan de verschillende betrokken instanties of actoren 
bij elkaar brengt om de leerling in kwestie te gaan begeleiden. Vanaf 10 halve dagen wordt het CLB, 
trouwens verplicht, ingeschakeld in samenwerking met de CSW en wordt er gekeken wie de leerling 
verder begeleidt. In een verdere fase kan men nog terugvallen op externe begeleiding en na 30 halve 
dagen krijgt men dan code B, waarover ik daarstraks gesproken heb en waarbij dan maatregelen 
kunnen genomen worden naar kindergeld toe, enz. 

Het ThuisTeam, zoals dat in de teksten van de professor van Leuven wordt vermeld, is bij ons nog niet 
bekend, maar het zal iets zijn dat aansluit bij wat wij hier noemen “de externe begeleiding” in gezelschap 
ook van de actoren die wij zelf op het terrein hebben, namelijk de CLB en de CSW, die met zijn allen 
samen proberen daar iets aan te doen: vanaf motivatie van de leerling tot en met de persoonlijke 
begeleiding, het uit bed gaan halen, van huis naar de school. Wij zijn daar niet aan toe, maar als dat 
nodig is en efficiënt blijkt te zijn kunnen we dat overwegen. 
Dank u. 

VRAAG VAN DE HEER WATERSCHOOT OVER HET PROVINCIAAL VOLKSDANSTORNOOI OP 25 SEPTEMBER 2004 IN 
HET DOMEIN PUYENBROECK TE WACHTEBEKE 

De heer Waterschoot 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Op zaterdag 25 september 2004 had in het provinciaal domein Puyenbroeck te Wachtebeke het 
Provinciaal Volksdanstoernooi 2004 plaats in de grote feesttent op het eiland aan de vijvers. 
Via de kwalitatieve evaluatie tijdens deze toernooien worden de provinciale subsidies aan de optredende 
groepen bepaald. 

Ditmaal waren volgende groepen aan de beurt: 
1. Reinaert uit Wachtebeke. 
2. Sneyssens uit Evergem. 
3. Boerke Naas uit Sint-Niklaas. 
4. Vlaams Caledonische Society uit Gent. 
De optredens waren goed tot zeer goed en met de nodige ambiance. Toch heb ik enkele bemerkingen 
betreffende de accommodatie van het gebeuren. 
Het was een kille, regenachtig dag en de feesttent was niet verwarmd. 

Vandaar mijn vragen: 
- is er verwarming voorzien in de feesttent? 
- zo ja, waarom was deze feesttent op die kille en natte dag niet verwarmd? 
- zo neen, voorziet het provinciebestuur in de nabije toekomst verwarming van deze feesttent? 
Een tweede bemerking heb ik over de plaatsing van de toiletten buiten, naast de feesttent. 
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Door het ontbreken van vaste toiletten binnen of aangebouwd aan de feesttent moet bij elke manifestatie 
in of rondom de feesttent elke inrichter zelf instaan voor de nodige toiletten, die dan ook telkens op een 
andere plaats worden neergezet. 
Bij dit volksdanstoernooi werden de toiletten buiten, ongeveer halfweg de tent, geplaatst aan een 
branduitgang - dus met een deur die enkel open kan gedaan worden langs de binnenkant van de tent - 
met als gevolg dat tijdens het volksdanstoernooi de deur de hele tijd moest open staan. Het is dus niet te 
verwonderen dat medewerkers, juryleden en toeschouwers versteven waren van de kou. 
Kan het provinciebestuur niet voorzien in vaste toiletten, aanpalend aan de feesttent, met een 
wateraansluiting en een afvoer naar de riolering? 
De toestand van de toiletten op dit volksdanstoernooi was de provincie onwaardig. 
Dank u. 

De heer gedeputeerde Van Gaeveren 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Ik zal eerst een antwoord geven op de technische vragen die gesteld zijn, want het volksdansfestival 
werd georganiseerd door de dienst Cultuur en wat dat betreft zal collega Van Der Meiren een kort 
antwoord geven. 

Is er verwarming in de feesttent? 
Ja, er is verwarming in de feesttent. De installatie is aanwezig en iedere organisator wordt op de hoogte 
gebracht dat zij die kunnen aanzetten door gewoon de wachtdienst te verwittigen. 

Wat de toiletten betreft zijn wij op de hoogte van het probleem en wij hebben daar ook al het nodige voor 
gedaan. 
Op dit ogenblik is het zo dat effectief iedere organisatie zelf moet instaan voor de huur van toiletten en 
dat zij ook de locatie van de toiletten zelf bepaalt. Er zijn plannen ingediend voor de bouw van vaste 
toiletten en de riolering voor de bouw van die toiletten is reeds aangelegd. De bouwvergunning is 
toegestaan. Ze is eind vorige week binnengekomen. Morgen staat het dossier op de agenda van de 
deputatie om de bouw van die toiletten via de stockaanneming zo snel mogelijk uit te voeren. 
Er is een onderzoek geweest naar de toegankelijkheid voor mindervaliden. Ook daarvoor zijn er 
voorzieningen getroffen in het nieuwe toilettenblok. 
Er wordt ook voorzien dat het toilettenblok toegankelijk is via de tent en ook via de buitenomgeving zodat 
de gewone bezoeker eveneens gebruik kan maken van de toiletten. 
Het dossier gaat morgen in deputatie en het is de bedoeling dat de toiletten klaar zijn tegen de 
organisatie van het Belgisch kampioenschap cyclocross in januari van volgend jaar. 
Dank u. 

De heer gedeputeerde Van Der Meiren 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Bijzonder kort natuurlijk omdat het allerbelangrijkste en het meeste al gezegd is door collega 
Van Gaeveren. Het toilettenprobleem zal blijkbaar opgelost worden. 

Men signaleert mij dat er om 14 30 uur, toen het toernooi begon, een aangename temperatuur was in de 
tent. Ik was er niet, dus ik kan het niet mee getuigen. 
Wanneer dan de twee laatste groepen – er waren er vier – moesten optreden, begon het killer te worden, 
zoals dat in ons klimaat wel eens meer gebeurt. 
Dan had men een technieker kunnen oproepen, want blijkbaar is er een technieker nodig om dat systeem 
van warmeluchtblazers in gang te steken. Maar blijkbaar heeft men geaarzeld en hem niet opgeroepen 
en moet het er tijdens de laatste periode van het optreden nogal frisjes geweest zijn. 
Dat was minder erg voor de dansers en iets erger voor degenen die zaten te kijken. Maar goed, ik neem 
aan dat de meeste problemen heel binnenkort van zelf zullen opgelost zijn. 
Dank u. 
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VRAAG VAN DE HEER HERTOG OM – IN SAMENWERKING MET EEN PRIVÉ-PARTNER – EEN TOERISTISCHE GIDS OVER 
GENT/OOST-VLAANDEREN OP DE MARKT TE BRENGEN 

De heer Hertog 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Onze provincie heeft heel wat toeristische troeven. De verschillende toeristische regio’s bieden absolute 
pareltjes op het vlak van natuur, cultuur, ontspanning en zeker niet te vergeten gastronomie. 

Wat er volgens mij tot op heden echter ontbreekt is een professionele en overzichtelijke toeristische gids 
die al deze activiteiten en troeven van de provincie bundelt. Dat is spijtig, want in zo een gids kan men 
zeker niet volledig zijn, maar wordt het wel mogelijk om de hoogtepunten in de verf te zetten, de bezoeker 
te overdonderen en heel de provincie voor te stellen in één boek. 

Tot voor kort beschikte geen enkele Vlaamse provincie over zo een gids, maar zoals zo vaak het geval is, 
is het ook in deze dat de provincie Limburg het voortouw nam. Het provinciebestuur van Limburg nam 
contact op met de uitgever van de vrij prestigieuze reeks “Capitoolgidsen”, welke zeker de laatste tien 
jaar zowat de meest gebruikte toeristische gids is in onze lage landen. Samen werkten ze de idee uit om 
zo een gids over Hasselt en Limburg op de markt te brengen. 

Die gids is er nu sinds ongeveer een maand en na de gids over Brussel is het pas de tweede Belgische 
Capitoolgids. Het boek telt 210 pagina’s, bevat meer dan 750 kleurenfoto’s, stratenkaarten en ook 
dwarsdoorsneden en opengewerkte tekeningen van bezienswaardige gebouwen. 

Met een eerste uitgave op 10 000 exemplaren wordt door de provincie Limburg gemikt op Vlaanderen en 
Nederland, meer specifiek op een cirkel met een diameter rond Limburg van 150 tot 200 kilometer. 
De Capitoolgids Hasselt en Limburg is verkrijgbaar in boekenhandels en warenhuizen alsook bij 
Toerisme Limburg, de plaatselijke toeristische diensten in Limburg en in Nederland bij de Boekenclub en 
de ANWB. 
De gids is overigens een groot succes, zo werd mij verteld. 

Vandaar mijn vraag aan de gedeputeerde: wat vindt u van dit Limburgse initiatief en vindt u het wenselijk 
om ook in onze provincie, die toch ook vaak lijdt aan een gebrek aan provinciaal gevoel, zo een gids over 
Gent/Oost-Vlaanderen op de markt te brengen, liefst in samenwerking met een professionele partner? 
Dank u. 

Mevrouw gedeputeerde Van Cauter 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Het op de markt brengen van een dergelijke gids wordt wel degelijk overwogen door Toerisme 
Oost-Vlaanderen. 
Het is inderdaad zo dat na de provincie West-Vlaanderen – want zij waren de eerste – door Limburg een 
dergelijke gids op de markt gebracht wordt en dat ook binnen ons eigen Toerisme Oost-Vlaanderen de 
mogelijkheden werden onderzocht. 

Eén en ander blijkt evenwel niet zo eenvoudig, gelet op de specificiteit van onze provincie. Het is namelijk 
zo dat bij die andere provincies het zeer gemakkelijk is om een duidelijk profiel op toeristisch gebied naar 
voor te brengen, want het betreft meestal één entiteit, terwijl onze provincie toch gekenmerkt wordt door 
een aantal regio’s, hetgeen de samenstelling van dergelijke gids niet zo eenvoudig maakt. 
Vandaar ook dat wij moeite moeten doen en doen bij een aantal uitgevers. 

We denken inderdaad aan Capitool. Maar wij denken ook aan Lannoo, met wie wij in het verleden al 
samengewerkt hebben bij de uitgave van een aantal andere gidsen, want er bestaan reeds een aantal 
gidsen door ons uitgegeven. Ik heb het dan over wandel-, auto- en fietsgidsen en over de gekende 
themagebonden uitgave “Langs de waterlopen”, met betrekking tot de bossen, enz. 
Eén en ander wordt besproken om hen toch te overtuigen mee te gaan in dit project. 

Een tweede aspect is het kostenplaatje dat eraan verbonden wordt. 
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Zoals wij ons hebben kunnen informeren bij Toerisme Limburg is het zo dat om en bij de 75 000 EUR 
moet bijgedragen worden bij het ontwerpen van een dergelijke gids. Wij hebben het dan over de kostprijs 
van het aanmaken, dus de productiekosten enerzijds, maar ook over de begeleiding door een 
medewerker, dus personeelskosten die daar ongetwijfeld zullen mee gepaard gaan. 

Maar zoals ik al zei: wij denken daar inderdaad aan en wij overwegen dit zeer ernstig omdat langs deze 
weg gebruik gemaakt wordt van een nieuw distributiekanaal, namelijk de boekhandels en de bibliotheken 
waar de gidsen die wij vandaag uitgeven afwezig blijven. Wij zien hierin een potentieel, maar we kijken 
één en ander na. En voor zover het haalbaar is en wij een privé-partner vinden die daartoe bereid is, zal 
deze gids er zeker komen. 
Dank u. 

VRAAG VAN DE HEER STEVENHEYDENS OVER HET INTERVENTIEPLAN VOOR GESTRANDE CHAUFFEURS TIJDENS 
FILES OP DE E17 

De heer voorzitter 

Collega Stevenheydens, 
Ik denk dat u een schriftelijk antwoord van onze gouverneur bekend is? U hebt dat nog niet gekregen? 

De heer Stevenheydens 

Ik heb dat antwoord nog niet gekregen, Mijnheer de Voorzitter. 

De heer voorzitter 

Wenst u toch uw vraag te stellen of kunt u vrede nemen met het antwoord dat de gouverneur u gaat 
toesturen? 

De heer Stevenheydens 

Ik wens mijn vraag te stellen, Mijnheer de Voorzitter, en ik zal afwachten of ik er, als ik het antwoord heb 
gekregen, vrede mee kan nemen. 

De heer voorzitter 

Oké, u hebt het woord. 

De heer Stevenheydens 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Aan het begin van de zomer kon men via de pers vernemen dat de provincie aan een aantal gemeenten 
had gevraagd om de nodige voorbereidingen te treffen om hulp te bieden voor de te verwachten 
verkeersproblemen op de E17 omwille van de werken aan de ring te Antwerpen. 

Op 3 augustus was er op de E17 sprake van een monsterfile door een ongeval in de Craeybeckxtunnel. 
Burgemeester Denert van Kruibeke heeft zich in de pers bijzonder boos gemaakt op het provinciebestuur 
van Oost-Vlaanderen omwille van het ontbreken van noodtoiletten en flesjes water om de gestrande 
chauffeurs te helpen. 

Graag had ik vernomen in wat het interventieplan normaal zou moeten voorzien en hoe het kwam dat de 
beloofde steun vanwege de provincie Oost-Vlaanderen achterwege bleef? 
Dank u. 
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De heer voorzitter 

Dank u, Collega, voor de zeer korte en pertinente vraag. 
Ik heb het antwoord hier klaar en het zal u onmiddellijk ter hand gesteld worden. 
Is dat voldoende? Ja? Waarvoor mijn dank. 

VRAAG VAN DE HEER DE GRAVE OVER HET SLUITINGSUUR VAN DE BUBBELBADEN EN STOOMBADEN IN HET 
DOMEIN PUYENBROECK TE WACHTEBEKE 

De heer De Grave 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
In het zwembad Puyenbroeck te Wachtebeke zijn er bubbelbaden en stoombaden. Deze sluiten 
’s avonds om 18 30 uur. Dan is het zwembad nog open. 

Graag zouden de leden van de zwemclub en ook de vrije zwemmers deze ’s avonds willen gebruiken, dit 
van 18 30 uur tot zeker 20 00 uur. Nu sluiten deze om 18 30 uur, het ogenblik waarop het recreatieve 
gedeelte sluit. 

De reden waarom dit gedeelte zo vroeg sluit is volgens de redders dat het moet gekuist worden. Maar 
deze baden spoelen zichzelf. 

Wanneer deze ’s avonds nog zouden gebruikt worden, brengt dat ook nog extra inkomsten op terwijl de 
infrastructuur toch is geopend en moet verwarmd worden. 
Dank u. 

De heer gedeputeerde Verleyen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
De openingsuren van de whirlpools en stoomcabines gaan gepaard met de openingsuren voor het 
publiek, zijnde tot uiterlijk 21 00 uur: het sluitingsuur van het baantjeszwemmen. 

Momenteel is die sluiting voorzien omdat er moet worden gekuist door de redders, wat wel degelijk nodig 
is om de huid- en haarresten alsook de vetranden te verwijderen. 
De automatische zelfspoeling, waarvan interpellant vermoedt dat het voldoende is om de baden te 
reinigen, volstaat niet om legionellabesmetting te vermijden. Het onderhoud gebeurt tussen 21 00 en 
23 00 uur en niet vanaf 18 30 uur. 

Als iemand dat heeft medegedeeld dan is dat ten onrechte gebeurd of heeft de man in kwestie zichzelf 
veroorloofd van om 18 30 uur te beginnen in plaats van om 21 00 uur, zoals hem dat is opgelegd. 
De clubs en het publiek kunnen bijgevolg reeds van bij de opening van het zwembad – en dat tot 
21 00 uur – gebruik maken van de whirlpools en van de stoomcabines. Dat was van in het begin zo en is 
nog altijd zo vandaag. 

Om dit echter nogmaals te verduidelijken naar het personeel van het sportcentrum en naar het publiek 
toe en om dus verdere misverstanden, gewild of ongewild, te voorkomen, zullen wij een aantal ingrepen 
doorvoeren, Mijnheer de Voorzitter, met name: 
1. een interne briefing naar het reddend, toezichthoudend en loketpersoneel zal nog eens worden 

gedaan met de uurregeling met betrekking tot die accommodatie; 
2. het aanbrengen van een signalisatiebord met deze uurregeling ter hoogte van de whirlpools en van de 

stoomcabines waarop vermeld wordt dat de laatste toegang om 20 50 uur kan gebeuren. Het is 
immers zo dat een dergelijke prestatie bijna 10 minuten duurt, wat meteen inhoudt dat dan om 
21 00 uur kan gesloten worden; 

3. ik zal nog eens nagaan in het bad hoe een dergelijk misverstand kan ontstaan. 
Ik denk dat daarmee het probleem hopelijk van de baan is, Mijnheer de Voorzitter. 
Dank u. 
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VRAAG VAN DE HEER VANGEEM OVER DE SANERING VAN HET ZUURTEERBEKKEN TOTAL-FINA-ELF TE ERTVELDE 

De heer Vangeem 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Sinds meerdere jaren ligt er op de terreinen van Total-Fina-Elf een bekken gevuld met zuurteer. De 
oudste gedeelten dateren reeds van de twintiger jaren van de voorgaande eeuw. Het goedje is een 
mengsel van teer en zwavelzuur en wordt als zeer agressief en gevaarlijk beschouwd. Het betreft een 
afvalstof afkomstig van de verschillende producties van dit bedrijf. 
Tijdens de oorlog werd het zuurteerbekken gebombardeerd. Specialisten zijn ervan overtuigd dat er thans 
nog niet ontplofte springtuigen in het zuurteerbekken aanwezig zijn. 
Uiteraard betekent dit een risico. 

De hoeveelheid van dit zuurteer wordt geraamd op 135 000 à 150 000 ton. Meermaals zijn de dijken van 
het bekken doorgebroken en stroomde de zuurteer naar buiten. 
Nog vrij onlangs werden hier en daar kleine partijen zuurteer weggehaald uit particuliere tuintjes van de 
omwonenden. Dit gebeurde weliswaar op kosten van de firma Total-Fina-Elf zelf. 

Op aandringen van OVAM werd in 1986-1987 begonnen met de opruiming van de zuurteer. Dit ging 
slechts met mondjesmaat, maar een tiental jaar geleden stopten de werken van verwijdering. Blijkbaar 
werd het te duur. De zuurteer werd min of meer geneutraliseerd en dan voor verbranding afgevoerd naar 
de cementovens van Obourg. Tijdens deze werkzaamheden heeft er zich een ontploffing voorgedaan en 
was de hele operatie eigenlijk aan de dure kant. 
De werken werden stilgelegd. 

Na aanmaning door OVAM kwam het dossier opnieuw op tafel. Opnieuw werden er allerlei studies 
uitgevoerd. 
In samenwerking met het gemeentebestuur werden verschillende voorlichtingsvergaderingen gehouden 
voor de omwonenden. Thans gaat men na al die jaren het onschadelijk maken van dit zuurteerbekken 
opnieuw aanpakken. 
Het technisch dossier heeft ter inzage gelegen in het gemeentehuis en hieruit is gebleken dat het de 
bedoeling is om de zuurteer weg te graven, afzonderlijk te neutraliseren, de bestaande bekkens in te 
richten als een soort stortplaats - een soort van deponie - met kunststoffolie en drainage. Daarna zou het 
hele gebied worden toegedekt en van de lucht worden afgesloten. Grondwater, dat meer op verdund 
zwavelzuur lijkt dan op water, zal worden opgepompt en na behandeling worden geloosd. 

Door Total-Fina-Elf werden de werken in opdracht gegeven aan een onderneming die als een 
gespecialiseerde aannemer wordt beschouwd. Aangenomen kan worden dat de nodige vergunningen en 
conformverklaringen er zijn. 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, toch wil ik de bijzondere aandacht vragen voor twee aspecten 
die deze aandacht toch wel zeer erg verdienen, namelijk: 
- de kwestie van de niet-ontplofte springtuigen; 
- de mogelijke forse geurhinder die er eventueel zou kunnen van komen. 
Voor het eerste vergt het weinig betoog dat er een ernstig risico bestaat als men bedenkt dat deze 
springtuigen tijdens de werkzaamheden kunnen ontploffen. Alle maatregelen om ongelukken te 
voorkomen moeten worden genomen. 
Het tweede bijzondere aspect betreft de mogelijke geurhinder. 
Men mag niet vergeten dat de zuurteer vol met allerlei zwavelverbindingen zit, die als stankverwekkers 
buitengewoon hinderlijk zijn. Vandaag is die overdreven geurhinder er niet, of toch niet erg, omdat het 
zuurteer onaangeroerd blijft en er bovenop het bekken één meter water staat dat dient als reukafsluiter. 
Wanneer men echter in de zuurteer begint te graven komen deze stankstoffen grotendeels vrij, met alle 
gevolgen vandien. 

Ik denk dat ook hier niets aan het toeval kan worden overgelaten. Desnoods willen de werken langer 
duren om de geurhinder en de mogelijke stank te beperken. 
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Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, ik wil door mijn tussenkomst uitdrukkelijk vragen dat zowel het 
gemeentebestuur, waar ik uiteraard ook zal voor zorgen, het provinciebestuur, AMINAL, OVAM en alle 
andere betrokkenen deze sanering van het zuurteerbekken zo nauwkeurig mogelijk volgen en zowel van 
de kant van Total-Fina-Elf als van de kant van de aannemer alle mogelijke waarborgen vragen voor de 
goede afloop van deze zo belangrijke milieu-operatie die noodzakelijk is, maar die ook geen risico en 
hinder voor de omwonenden mag meebrengen. 

Ik pleit er dan ook voor, Mijnheer de Voorzitter, om de betrokken firma’s schriftelijk aan te manen zeker 
alle voorzorgen te nemen. Eventueel moet de saneringsoperatie maar langer duren. Ze zal dan 
misschien wel wat meer kosten, maar de bescherming van de buurtbewoners heeft voorrang. Dat is altijd 
zo geweest. Wij denken dat de vervuilers uiteindelijk de factuur moeten betalen. 
Dank u. 

Applaus 

De heer voorzitter 

Aangezien het uw eerste tussenkomst is – en mijnheer Lootens heeft het applaus reeds aangevangen – 
feliciteren wij u. Het was een vraag en u bent ook net binnen de perken van de vijf minuten gebleven. 
Proficiat, Collega, voor deze tussenkomst. 

Mevrouw gedeputeerde Van Cauter 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
De vraag van collega Vangeem houdt in dat hij vraagt het bedrijf schriftelijk aan te manen om de nodige 
voorzorgen te nemen. 

Ik dien er hier wel op te wijzen dat dit niet binnen onze bevoegdheid ligt aangezien de sanering tot de 
bevoegdheid van OVAM behoort en dat het opvolgen van deze operatie ook bij OVAM blijft liggen en bij 
de AMINAL Milieu-inspectie, zodanig dat wij in deze eigenlijk geen tussenkomstmogelijkheden hebben. 

Anderzijds gaat deze sanering gepaard met het bekomen van een aantal vergunningen. De bestendige 
deputatie heeft op 9 april 1998 een vergunning afgeleverd met betrekking tot een ontwateringsinstallatie. 
De vergunning had een termijn van 10 jaar en bij de aanvraag was een milieu-effectenrapport gevoegd 
zodanig dat er garanties werden gegeven naar de invloed en de mogelijke hinder voor mens en milieu. 

Ik kan de collega mededelen dat bij OVAM ook een beschrijvend bodemonderzoek conform werd 
verklaard. Dit gebeurde op 29 maart 2002. 
Op 29 november 2002 - dus zeer kort nadien - werd een bodemsaneringsproject ingediend dat ook 
conform werd verklaard op 26 februari 2003. 

Inmiddels heeft men een project ingediend om aan een aantal bijkomende rubrieken die nog moesten 
vergund worden, uitvoering te kunnen geven. Dat is een dossier dat ook werd ingediend bij OVAM omdat, 
wanneer we spreken over een bodemsaneringsproject, dit de vergunningverlenende overheid blijkt te 
zijn. 

Ik kan de collega toch enigszins geruststellen in die zin dat Total-Fina contact heeft genomen met het 
projectbureau Gentse Kanaalzone en er daar werd afgesproken dat bij de aanvang van de werken het 
milieuklachtenmeldpunt – en daar is de provincie wel degelijk partner – van de Gentse Kanaalzone zou 
verwittigd worden en dat dit milieuklachtenmeldpunt ook ingeschakeld wordt. Dat betekent concreet dat 
alle betrokkenen, omwonenden, enz. van dit meldpunt gebruik kunnen maken wanneer zij één of andere 
hinder zouden ondervinden of opmerken. Desgevallend worden de gemeentebesturen, het Havenbedrijf, 
OVAM uiteraard, enz. betrokken zodanig dat gepast kan gereageerd worden wanneer er zich dergelijke 
hinder zou voordoen. 
Dank u. 
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VRAAG VAN DE HEER LAMPAERT OVER EEN SUBSIDIEREGLEMENT VOOR HET REALISEREN VAN VEILIGHEIDSACTIES 
BIJ ZELFSTANDIGE ONDERNEMERS 

De heer Lampaert 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
De Limburgse gemeentebesturen, die een initiatief nemen inzake de veiligheid van de zelfstandige 
ondernemers en acties ondernemen om die veiligheid te verhogen, kunnen van de provincie Limburg – 
en waarom kijken wij altijd naar Limburg? Nietwaar, collega Hertog – een provinciale subsidie ontvangen 
voor het realiseren van die veiligheidsacties. Dit voor een maximaal bedrag van 12 500 EUR. 
Uit een onderzoek van UNIZO, u allen welbekend, is gebleken dat het merendeel van de ondernemers 
zich onveilig voelt en dat één op de vijf – en dat is sterk verwonderenswaardig – het afgelopen jaar 
slachtoffer is geworden van criminaliteit. 
Zelfstandige ondernemers zien in een betere samenwerking tussen politie, gemeente en gerecht een 
absolute prioriteit. 
Ik vraag u om na te gaan of het mogelijk is dat ook onze provincieraad een subsidiereglement zou 
kunnen opstellen vergelijkbaar met het subsidiereglement dat bestaat in de provincie Limburg. 
Ik weet dat vele gemeenten nu al initiatieven nemen in het kader van de bescherming van 
ondernemingen. Zo zien we op verschillende plaatsen niet alleen BIN’s verschijnen. Er verschijnen zelfs 
specifieke BIN’s voor zelfstandigen. Zo zijn er ook bijzondere acties voor apothekers en geneesheren en 
wordt er actief preventief advies gegeven. 
De kosten hiervoor zijn, denk ik, tot hiertoe nog gemakkelijk te dragen zowel door de politie, de 
gemeenten als de zelfstandigen en hun organisaties. 
Anders wordt het natuurlijk als men over anti-rampaaltjes begint, over bewaking van drukke winkelstraten 
of andere veiligheidsacties in handelskernen. 
Ik dank de gedeputeerde om mij in te lichten over de mogelijkheden die de provincie Oost-Vlaanderen 
hiervoor zou willen vrijmaken. 
Dank u. 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Ik kan heel kort zijn. 
Wij hebben – en de collega zal dat gezien hebben – op onze begroting daar geen specifieke middelen 
voor voorzien. 

De collega volgt de actualiteit nauwgezet. Hij volgt ze op de voet. Hij weet dus ook wat elders gebeurt en 
dat siert hem. Ieder heeft zijn eigen accenten en aandachtspunten in zijn provinciaal beleid, anders 
zouden er geen vijf Vlaamse provincies nodig zijn vandaag. Maar de suggesties zijn in die zin wel 
waardevol dat we daar ook iets kunnen mee doen op onze geëigende Oost-Vlaamse manier. 
Ik moet er eerst en vooral op wijzen dat het reglement waar u naar verwijst in Limburg een ruimere 
doelstelling heeft, want daar gaat het eigenlijk over de kleine handelskernen in Limburg. 
Wij hebben daar ook specifieke acties rond gedaan. We hebben in Oost-Vlaanderen aan 
distributie-onderzoek gedaan, waarvoor we ook naar Limburg gaan kijken zijn. Ik geef dat toe. De 
veiligheid bij zelfstandigen was één van de aandachtspuntjes die men op die contactavonden in Limburg 
daarbij betrokken heeft. 
Ik verwijs trouwens naar artikel 1 § 5 van het Limburgs reglement dat geen subsidie geeft aan de 
zelfstandigen zelf, maar ondersteuning en betoelaging aan de gemeenten die daarrond initiatieven 
nemen. 

Wat dat betreft denk ik dat we in Oost-Vlaanderen wel iets gaan doen. 
Men is vandaag bezig, in overleg tussen EROV en de 10de Directie om een zogenaamde contactdag te 
organiseren. Op 13 december voorzien we een contactdag, ook trouwens rond het ander punt dat u 
vroeger ter sprake gebracht hebt, namelijk het bovenwinkelwonen, waarvan ik u ook gezegd heb dat we 
geen subsidiëring gaan geven. Maar de problematiek is belangrijk genoeg om daar acties rond te 
ondernemen. We kunnen dat maar doen in samenwerking met de lokale overheden die in hun 
vergunningenbeleid daar aandacht moeten aan besteden.  
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En er is een connotatie met veiligheid ook, want als we bijvoorbeeld in winkelstraten het 
bovenwinkelwonen opnieuw kunnen stimuleren, zal er daar automatisch opnieuw wat meer sociale 
controle komen, wat de veiligheid ten goede komt. 

We gaan dus proberen om op de contactdag dit zo ruim mogelijk aan bod te laten komen, ook de 
veiligheidsproblematiek. Men is daar een concreet programma voor aan het uitwerken. Het is onze 
bedoeling om dat zo ruim mogelijk te doen en we zouden ons willen richten naar schepenen van 
Middenstand, naar beroepsorganisaties in de meest ruime zin van het woord en ook naar 
geïnteresseerde provincieraadsleden, want we beschikken toch over 84 ambassadeurs die permanent 
onze provinciale politiek kunnen uitdragen. Ze hebben er dus ook alle belang bij om permanent op de 
hoogte te zijn van wat er hier gebeurt. 

Wat de eventuele subsidiëring betreft weet ik dat ik mij niet sympathiek maak, maar ik heb daar op de 
begrotingsbespreking geen middelen voor gevraagd omdat ik vind dat het onze corebusiness niet is om 
dat te doen. Onze corebusiness is vooral bewustmaking, informatiedoorstroming op dat vlak. 
En de federale overheid geeft mij gelijk. 
U weet dat de federale overheid eigen subsidiemogelijkheden heeft, onder meer de verhoogde fiscale 
aftrek voor investering en beveiliging van beroepslokalen. Dat bestaat. Dus wie daarin investeert heeft 
een terugverdieneffect. 

Wat we wel kunnen doen is bij onze geëigende acties naar zelfstandigen, middenstanders en KMO’s 
deze zaken kenbaar maken, want er blijkt uit de feiten dat veel mensen deze mogelijkheden niet kennen, 
vooral de kleinere zelfstandigen, vooral de kleine ondernemingen omdat die zich ook minder vaak echt 
deskundig laten begeleiden wat hun fiscale problematiek betreft. 
Dus ik denk dat we daar wel iets kunnen rond doen. 

Naast de fiscale voordelen die er vandaag zijn - een verhoogde investeringsaftrek van 10 %, dus 13,5 % 
in plaats van 3,5 %, enz. - denk ik dat wij vooral zullen moeten werken rond informatiedoorstroming. 
Misschien kan er gewerkt worden naar een samenwerking met de diverse politiezones, maar ook hier 
zullen de gemeenten het initiatief moeten nemen. Wij kunnen ze alleen maar aanzetten om daarrond iets 
te doen. 
Dank u. 

VRAAG VAN DE HEER VEYS OVER GEZONDHEIDSPROBLEMEN VEROORZAAKT DOOR HET GEBRUIK VAN 
OPLOSMIDDELEN OF SOLVENTEN 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Met een actie aan het Atomium te Brussel vroeg het ACV – en meer bepaald ACV-Bouw en 
ACV-Industrie – op zaterdag 25 september 2004 aandacht voor de veiligheids- en 
gezondheidsproblemen waarmee industriële- en huisschilders te maken hebben. Onder de slogan 
“Schilders zijn geen kwasten” voerde het ACV actie waarbij symbolisch de bollen van het Atomium 
werden geschilderd. Met deze actie wenste het ACV vooral te wijzen op de gezondheidsproblemen die 
veroorzaakt worden door oplosmiddelen of solventen. Persoonlijk heb ik natuurlijk geen directe band met 
het ACV - de persoon die zal antwoorden wellicht wel - maar het is duidelijk dat uit een nationale enquête 
van 1997 waaraan meer dan 2 000 schilders deelnamen, bleek dat het schildersberoep vaak te kampen 
krijgt met veiligheids- en gezondheidsproblemen. 

Het belangrijkste probleem hierbij is ongetwijfeld het Organisch Psychosyndroom door Solventen (OPS), 
een ziekte die veroorzaakt wordt door het gebruik van oplosmiddelen of solventen. 
Solventen zijn vluchtige vloeistoffen waarin andere stoffen oplossen, zoals bijvoorbeeld benzeen, tolueen, 
styreen, terpentijn, thinner en alcohol. Verf, lak, lijm en sommige schoonmaakmiddelen bestaan voor een 
aanzienlijk deel uit deze oplosmiddelen. 
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Bij langdurige of intensieve blootstelling aan solventen kan men de ziekte OPS krijgen. OPS is de 
verzamelnaam voor een reeks fysieke en psychische stoornissen. Enkele vaak voorkomende symptomen 
zijn: erg verward zijn, oriëntatieproblemen, vergeetachtigheid, verstoring van bewustzijn en waarneming, 
misselijkheid, stemmingswisselingen, gewrichts- en spierklachten, agressief en depressief gedrag, 
persoonlijkheidsverandering en dementie. Genezing is blijkbaar niet mogelijk – en ik hoop dat niemand 
hier in de zaal panikeert - maar de ziekte kan wel gestabiliseerd worden. OPS komt overigens niet alleen 
bij schilders voor, maar ook bij werknemers in sectoren zoals houtbewerking, drukkerij, carrosserie of 
chemie. Het probleem ligt overigens niet alleen bij de werkgevers, want vaak worden zij door architecten 
verplicht om schadelijke componentenverven te gebruiken. 
Terzake verwijs ik naar het nummer van 17 september van het tijdschrift Visie, door sommigen hier wel 
gekend, dat een schrijnende getuigenis brengt van één van de slachtoffers van de schildersziekte. 

Ik had dan ook graag vernomen: 
- in welke mate werken de personeelsleden van de provincie Oost-Vlaanderen met dergelijke solventen? 
- welke veiligheidsmaatregelen worden hierbij genomen? 
- in welke mate wordt er geopteerd om te werken met solventvrije producten, want die zijn er ook? 

Zo nee, waarom niet? 
- indien bepaalde werken door een externe firma worden uitgevoerd, wordt dan in de overeenkomst 

bedongen om zoveel mogelijk met solventvrije producten te werken? 

In verband met die vragen verwijs ik naar de manier van werken van het OCMW van Gent dat: 
- onder meer een aantal personeelsleden een cursus heeft laten volgen “schilderen met 

milieuvriendelijke producten, solventarme lakken en muurverven”; 
- verven gebruikt met het label SF (Solvent Free); 
- voorziet bijvoorbeeld in een zuiveringsapparaat om borstels en verfrollen te reinigen zodat er geen 

afvalstoffen in de riolering terechtkomen; 
- in de mate van het mogelijke het gebruik van white spirit vermijdt door een solventarm product te 

gebruiken, natuurlijk tegen een bepaalde meerprijs; 
- voorziet in veiligheidsmaskers, in verluchte ruimtes, enz. 
Dank u. 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Er wordt zo een beetje de indruk gewekt alsof er een probleem zou zijn. Ik denk niet dat het uw bedoeling 
is, maar als men allemaal hoort waartoe OPS kan leiden, is dat het één en ander. 

Ik heb ook met veel aandacht het artikel van 17 september in Visie gelezen. Ik ken het ACV vrij goed. Ik 
ben nog altijd gesyndiceerd. Ik ben dat reeds van in mijn studententijd en ik ben daar fier op. Ik lees dus 
ook met aandacht Visie en wat men daarover schrijft. 

Wat ons betreft hebben wij een Interne Dienst voor Preventie en Bescherming op het Werk, die trouwens 
goed werk levert ondanks het feit dat er daar geen grote personeelsbezetting is. Maar het zijn gedreven 
medewerkers. 

Wij promoten via die dienst al jaren het gebruik van solventarme producten of producten op waterbasis. 
We doen dat vanuit twee invalshoeken, enerzijds welzijn en anderzijds duurzaamheid. Ik kom daar straks 
nog even op terug als we het over ons provinciaal milieubeleidsplan hebben. 

Ook in de bestekken controleert IDPBW altijd de omschrijving van de verven en de dienst Gebouwen 
maakt, daar waar mogelijk, gebruik van milieuvriendelijke verf. 
Soms is dat technisch niet mogelijk voor bepaalde toepassingen, maar dat is de uitzondering. Op 
meerdere provinciale diensten hebben we dus soms nog het gebruik van solventen omdat men dat niet 
altijd absoluut kan uitschakelen, maar we zijn in elk geval geen grootverbruikers. 
We proberen via onze interne dienst ook meer zicht te krijgen op wat we nog doen, waarom we het doen 
en vooral naar de beheersing ervan. 
Er zijn aankoopinstructies die in ontwikkeling zijn op dit moment, want als we dat allemaal op ons af zien 
komen, zeggen we soms wel eens: moet dat allemaal zo ingewikkeld zijn? 
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De Interne Dienst Preventie en Bescherming op het Werk moet al de criteria toepassen die we in de 
diverse regelgevingen zien. Voor ons is een regelgeving bijvoorbeeld ons provinciaal milieubeleidsplan 
waar we ons tot één en ander engageren. Wij moeten daar handzame schema’s voor hebben om dat te 
controleren. 
IDPBW doet dat en doet dat goed. 

We hebben trouwens wat dat betreft aankoopinstructies laten ontwikkelen in het kader van onze interne 
zorgsystemen en deze worden dit jaar allemaal nog geïmplementeerd. In het Nederlands wil dat zeggen 
“van uitvoeringsmiddelen voorzien”. Dat is essentieel. 
Zo zullen we ook per locatie een eigen stockbeheerder moeten hebben die heel goed weet: 
- wat er in huis is; 
- waarom dat wordt gebruikt; 
- hoe het wordt gebruikt. 

Dat is wat we hier op het werk doen en wat onze wettelijke verplichtingen zijn.  
Daarnaast is er, zoals ik reeds gezegd heb, het globaal preventieplan 2004-2009 waarin een aantal 
specifieke doelstellingen zijn vermeld. Ik verwijs naar doelstelling 21, waar we zeggen dat we dat beter 
moeten beheren en moeten beperken en ik verwijs ook naar doelstelling 34, waar we zeggen dat we alles 
in kaart moeten brengen en de milieurelevantie goed moeten gaan inschatten. 
Wij moeten dat doen via concrete acties en via jaarlijkse actieplannen. 
Dat gebeurt vandaag. Wij zijn met die inventarisatie reeds hard bezig, stockbeheer moet, denk ik, in de 
toekomst nog meer mogelijkheden bieden en er zijn ook een paar concrete situaties. 

U hebt vandaag bijvoorbeeld op uw agenda punt 10 staan. Dat gaat over de klimaatregeling en de 
ventilatie van onze drukkerij. Dat heeft daarmee te maken. Voor een aantal druktechnische toepassingen 
hebben wij nog altijd solventen nodig, maar dan moeten we ervoor zorgen dat het in veilige, 
aanvaardbare en redelijke omstandigheden gebeurt. Vandaar dat we die aanpassingen gaan doorvoeren. 
U zult gezien hebben dat een aantal van die werken op kosten van de Regie zullen gebeuren, maar dat 
een aantal werken ook op onze kosten zullen gebeuren. Daar kunt u misschien straks nog op 
terugkomen. 

Daar waar we geregeld solventen aanwenden doen we luchtmonsternames en daarover wordt 
maandelijks rapport uitgebracht in het HOC en het BOC. 
Er zijn er al geweest in het PCM, de huisdrukkerij, het waslokaal voor verfpistolen in het PTI te Zottegem 
en misschien zal de collega daar straks nog iets over zeggen. 
In het PCM hebben we vastgesteld dat er lichte overschrijdingen zijn. We hebben daar ingegrepen. Dat 
zal hopelijk, denken we, opgelost zijn met het nieuw gebouw dat men heeft en wij proberen daar waar we 
overschrijdingen hebben andere producten aan te wenden die minder schadelijk zijn. Zo hebben we 
vastgesteld dat bij de meer recentere metingen er geen overschrijdingen meer werden vastgesteld. 
In het PTI Zottegem, maar daar zal de collega misschien nog iets over zeggen, heeft men specifieke 
veiligheidsmaatregelen aangekondigd. en heeft gezegd: “Als het echt niet anders kan, moet u uw 
beschermingskledij beter gebruiken. Dan moet u met gasdampmaskers werken.” En in de 
investeringsprogramma’s van onderwijs is voorzien dat men de lokalen zal herinrichten. 

Geresumeerd. 
Ik denk dat wij bijzonder veel aandacht besteden aan die problematiek, niet alleen omdat het moet 
volgens de vigerende reglementering, maar ook omdat we daar vanuit niet alleen het 
veiligheidsstandpunt, maar ook vanuit het duurzaamheidstandpunt en het milieustandpunt bewust 
aandacht willen aan geven. 
Ik verwijs wat dat betreft naar het milieubeleidsplan en het veiligheidsplan waar we ons tot meer 
verbinden dan het wettelijk verplichte. Er is dus aandacht voor gevaarlijke stoffen en preparaten in het 
algemeen en voor solventen in het bijzonder. 
Dank u. 
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VRAAG VAN DE HEER BEKE OVER DE STATUS VAN HET NEDERLANDS BIJ “INTERNATIONALE” BIJEENKOMSTEN 
WAARBIJ DE PROVINCIE BETROKKEN IS 

De heer Beke 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Op 9 september jongstleden ging in het PAC een conferentie door met als titel “Flooding, the next 
generation – Overstromingen, de toekomstige generatie”, georganiseerd door “Escape” met als partners 
de provincies Zeeland, Oost-Vlaanderen, West-Vlaanderen, Essex County Council en Rijkswaterstaat. 
De programmabrochure – en ik was op de conferentie ook aanwezig – vermeldt: “De presentaties worden 
gehouden in het Engels en het Nederlands. Er zal gezorgd worden voor een simultane vertaling”. Wat in 
dit geval – en correct – een tweetalige conferentie veronderstelt met evenwaardige werktalen. 

Evenwel bleek de praktijk anders. 
Het programma was eentalig Engels. De conferentievoorzitter – een Nederlander – kreeg het zelfs 
gedaan geen woord, maar ook geen letter, Nederlands te gebruiken gedurende de hele conferentie. 
Enkele sprekers hielden hun uiteenzetting in het Nederlands, onder andere de West-Vlaamse 
gouverneur, de burgemeester van Geraardsbergen en de ambtenaren van AMINAL, de Vlaamse 
gemeenschap en Binnenlandse Zaken. Alle andere Vlaamse sprekers – en één Waalse die zei dat hij 
zich beter kon uitdrukken in het Engels dan in het Frans – en de Nederlandse sprekers allemaal deden 
dat in het Engels. En onder de ruim 100 aanwezigen telde ik acht Engelsen en één Australiër die 
trouwens ook de inleider was. 

Nog groter, Mijnheer de Voorzitter, Collega’s, is mijn verbazing over de geplande promotiedag “Gent, 
stad van de wereld” te Gent op 19 oktober eerstkomende, georganiseerd door VOKA – Kamer van 
Koophandel Oost-Vlaanderen - waarbij Gent en Oost-Vlaanderen zich voorstellen. 
Op de uitnodiging lees ik: “De voertaal zal voornamelijk Engels zijn doorweven met Nederlandse 
accenten.” 
Het initiatief richt zich tot beleidsverantwoordelijken op lokaal, Vlaams en federaal niveau alsook tot 
internationale waarnemers uit de diplomatieke wereld. Misschien had men hier ook gebruik kunnen 
maken van simultane vertalingen. 

Maar mag ik vragen aan de bevoegde gedeputeerde, aan de deputatie, of de vertegenwoordigers van de 
provincie die daar zullen spreken verzocht werden om een Engelstalige tussenkomst te houden of was de 
keuze aan hen overgelaten? 
Is het niet aangewezen dat de provincie in de toekomst voor dergelijke initiatieven een duidelijke 
gedragscode hanteert? 

Ik mag ervan uitgaan dat de provincie, als openbaar bestuur, extra attent is voor de status die het 
Nederlands – toch een officiële Europese taal – toekomt, ook op internationale bijeenkomsten die 
logischerwijze – en er is niemand die daar een probleem mee heeft – een meertalig karakter kunnen 
hebben. 
Dank u. 

Applaus 

De heer gedeputeerde De Buck 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
De deputatie deelt uiteraard de bezorgdheid van de fractieleider van de VLD over de status van het 
Nederlands bij “internationale” bijeenkomsten, ook wanneer het gaat op Europese Interregprojecten zoals 
Escape, waarbij u wellicht weet dat het Engels als voertaal gebruikt wordt onder meer in de 
aanvraagformulieren voor deze Interreg III-projecten en in de beraadslagingen en de communicatie van 
de Europese commissie. 

Evenwel, in het geval van Escape zijn er drie Nederlandstalige partners, namelijk de provincie Zeeland, 
Oost-Vlaanderen en West-Vlaanderen en één Engelse County, meer bepaald Essex. 
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Om aan te tonen hoezeer de provincieraad waakt over het statuut van het Nederlands in het concreet 
geval van Escape, wil ik toch graag verwijzen naar de tussenkomsten van onze voorzitter 
Piet Van Eeckhaut en van collega Vercamer in deze die bij het begin van dit project, dat een 
grensoverschrijdend samenwerkingsverband voor rampenplanning beoogt, er zeer terecht op gewezen 
hebben dat die eerste nieuwsbrief van Escape, Collega, slechts gedeeltelijk in het Nederlands kon 
gelezen worden. De reactie van gedeputeerde Vercamer en die van de heer voorzitter hebben erin 
geresulteerd dat sindsdien alle nieuwsbrieven van Escape perfect tweetalig werden opgesteld. 

Maar er is meer, Mijnheer de Voorzitter. 
Primo werden er in het totaal drie conferenties gehouden over de problematiek van de 
grensoverschrijdende aanpak en preventie met betrekking tot de overstromingen. De eerste vond plaats 
in Essex in januari 2003, de tweede in Amsterdam in november 2003 en de slotconferentie in Gent op 
9 september van dit jaar. Op uitdrukkelijk initiatief van ons bestuur was dit de enige conferentie waar er 
voorzien was in een weliswaar dure simultane vertaling. Bovendien kregen alle sprekers – niet alleen 
degenen die het provinciebestuur vertegenwoordigden – de mogelijkheid om hun toespraak in het 
Nederlands of het Engels te houden. En ik ga mij niet mengen, Mijnheer de Voorzitter, in de keuze van de 
individuele sprekers. Ik ga ervan uit dat zij hun eigen motieven hadden om voor deze of gene taal te 
kiezen. 
Secundo vraagt Escape aandacht voor grensoverschrijdende rampenplanning en ontwikkelde daarvoor 
onder meer een ICT-systeem om beslissingen vlotter te laten verlopen en een DVD-reeks over deze 
problematiek. Al deze multimediatoepassingen werden zowel in het Nederlands als in het Engels 
aangemaakt. Dat wil ik toch even benadrukken. 

U merkt, Collega Beke, dat uw bezorgdheid gedeeld wordt door de deputatie om onze eigen taal te 
hanteren in onze internationale contacten en projecten. Onze zorg gaat bovendien – en dat wil ik hier 
benadrukken – ook uit naar een correct taalgebruik. Maar op dat vlak moet ik toch vaststellen dat wat 
betreft de correctheid wij weliswaar altijd trachten een voorbeeld te geven, maar dat dat niet altijd het 
geval is in het noorden van het Nederlandstalig taalgebied. 

Wie weet, Mijnheer de Voorzitter, zullen we straks in onze Nederlandstalige contacten met onze 
noorderburen toch ook voor geen simultane vertaling moeten zorgen. 
Nochtans dringen wij erop aan dat een correct taalgebruik de eerste basis is om de eigen taal in 
internationaal verband te handhaven voor die 22 000 000 Nederlandstaligen. 

Wat de promotiedag “Gent en Oost-Vlaanderen stellen zich aan u voor” betreft is het inderdaad een 
organisatie van de VOKA – Kamer van Koophandel van Oost-Vlaanderen, waar ook de provincie zal aan 
meewerken en waarop zowel de heer gouverneur als ikzelf gevraagd zijn om als spreker op te treden. 
Ikzelf werd uitgenodigd in mijn hoedanigheid van gedeputeerde voor Economie en Externe Betrekkingen 
om te spreken over de provincie Oost-Vlaanderen in internationaal perspectief. Een specifieke vraag over 
de taal waarin zou opgetreden worden heb ik niet ontvangen. 
Dat op deze promotiedag ook vreemde talen zullen gesproken worden, Engels met name, lijkt mij niet 
onlogisch als men weet dat er heel wat internationale waarnemers uit de diplomatieke wereld werden 
uitgenodigd. Het thema van de promotiedag is trouwens “Gent, stad van de wereld” en handelt dus 
ruimgenomen over de versterking van onze Vlaamse identiteit in Europa en de wereld. 

Mijnheer de Voorzitter, ik denk dat wij ons toch geen illusies moeten maken als wij de Vlaamse identiteit 
willen verdedigen, kenbaar maken en promoten in internationaal verband dat wij ons dan alleen kunnen 
bedienen van het Nederlands als vehikel, maar dat wij tevens moeten openstaan voor het gebruik van 
vreemde talen als wij niet – en ik zeg het enigszins provocerend in het Engels – willen eindigen in a 
splendid isolation. Maar ik ben er ook van overtuigd dat wij steeds, wanneer de gelegenheid zich 
voordoet, ook het Nederlands moeten gebruiken en dat wij een zekere flexibiliteit moeten aan de dag 
leggen wanneer de noodzaak zich opdringt. 
Dank u. 
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De heer gedeputeerde Vercamer 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega’s, 
Ik moet correctheidshalve nog een kleine aanvulling geven bij de laatste vraag, want we hebben over dat 
onderwerp Escape al eens een interpellatie gekregen hier in de raad in december 2003 en ik moet u het 
vervolg daarvan nog even geven. 

Wij hebben op 7 januari 2004 van onze Zeelandse vrienden bericht gekregen dat ze zich engageerden 
om in de toekomst inderdaad alles volledig tweetalig te houden. 
Zij hebben mij geschreven toen: “U refereert hierbij aan de regelgeving in Vlaanderen met betrekking tot 
het taalgebruik in bestuurszaken. Met nadruk wil ik u verzekeren dat het geenszins de bedoeling is 
geweest de regelgeving in Vlaanderen niet te respecteren.” 
Ze hebben dus bijgeleerd. 

Wij hebben naar aanleiding van het congres, waarover collega Beke het had, op 8 september deze 
eminente groep geleerden die over deze problematiek zich gingen buigen op het congres ontvangen in 
het provinciehuis. Ik moest toen de gouverneur vervangen. Ik heb toen een eentalig Engelse tekst 
gekregen van onze diensten. Ik heb die stante pede teruggestuurd en gezegd dat ik gelet op de wet op 
het taalgebruik in bestuurszaken niet in het Engels wenste te spreken. 
Daarop hebben ze mij meegedeeld dat ik dit volgens de wet op het taalgebruik niet eng moest 
interpreteren aangezien het een informele ontmoeting was. Ik heb toen gezegd dat ik daarom inderdaad 
een tweetalige toespraak zou houden, wat ik gedaan heb. Maar ik heb wel aan de tekst toegevoegd dat 
gelet op de taalwetgeving in dit land ik ertoe gehouden ben normaliter uitsluitend Nederlands te spreken 
in mijn officiële hoedanigheid als gedeputeerde, maar dat ik er uit praktische en 
hoffelijkheidsoverwegingen ook een beetje Engels zou aan toevoegen. 

Dus ik denk dat wij in dit huis vrij correct handelen. Maar we moeten permanent op onze hoede zijn, om 
het in het Gents te zeggen “op onze qui-vive” en ik word daarin door mijn collega’s gesteund, maar ook 
door de voorzitter van de raad en het geeft resultaten. 
Dank u. 

PUNT 2 
ICT EN E-GOVERNMENT: PROVINCIEBEDRIJF E-GOV: BEGROTING 2004:  
- KENNISNEMING VAN DE 3DE WIJZIGING 

Kennisneming 

- GOEDKEURING VAN DE 4DE WIJZIGING 

Stemming 

PUNT 3 
DOMEIN DE GAVERS GERAARDSBERGEN: VLOTTENTOCHT JEUGDRAAD GERAARDSBERGEN OP 17 OKTOBER 2004: 
INSTEMMING MET DE ORGANISATIE EN MET EEN EENMALIGE AFWIJKING VAN ARTIKEL 28, EERSTE LID, VAN HET 
POLITIEREGLEMENT 

Stemming 

PUNT 4 
VZW TOERISME OOST-VLAANDEREN: RAAD VAN BEHEER: VOORDRACHT VAN 1 VERTEGENWOORDIGER 
(VERVANGING MARGINET ) 

De heer Stevenheydens 

Wij dragen mevrouw Carola De Brandt voor. 
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De heer voorzitter 

Mag ik vragen aan de raad om van dit punt akte te nemen of gaan we stemmen? 
Indien er een lid de geheime stemming vraagt, dan stemmen we. Zoniet is er akteneming, want volgens 
mij is akteneming voldoende. 

Akteneming 

PUNT 5 
BEGROTING 2004: GOEDKEURING VAN DE 6DE REEKS WIJZIGINGEN 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Wij zullen deze zesde reeks begrotingswijzigingen niet goedkeuren, wat wellicht niemand zal 
verwonderen. We hebben daar drie belangrijke redenen voor. 
Enerzijds stel ik vast dat er een aantal belangrijke projecten geschrapt worden. Men is daar nogal vaag 
over, want uit het dossier of uit de uitleg tijdens de eerste commissie kan men dat niet opmaken.  
Het gaat onder andere over de volgende projecten: 
- PI Burg. Van Den Driessche, Hamme: 2,1 miljoen euro; 
- PVCO Scheldeland-Wetteren: 5,4 miljoen euro; 
- PSBuSO Spectrum, Buggenhout 1,5 miljoen euro; 
- sportcentrum Boerekreek, Sint-Laureins 3 miljoen euro; 
- uitbreiding sportprogramma's sporthal Puyenbroeck 650 000 euro.  
Dit zijn toch belangrijke projecten. Ik verwijs ondermeer naar de onderwijshoek die al een tijdje 
wachtende is. Het verwondert mij dat dit project niet meer uitgevoerd wordt in 2004. De motivatie van dit 
uitstel is volgens mij ook niet terug te vinden in het dossier. Ik had graag vernomen wat de specifieke 
redenen zijn om die verschillende dossiers uit te stellen. 

Anderzijds hebben we het jeugdvormingscentrum te Dendermonde. Ik draag het jeugdbeleid van de 
provincie Oost-Vlaanderen een warm hart toe en ik zou mijn job als provincieraadslid niet goed doen, 
moest ik hier niet nogmaals een warm pleidooi houden voor de verdere afwerking van dit centrum. Ik 
geloof dat dit dossier nu al drie jaar aansleept. Door omstandigheden was er de plotse sluiting van de 
witte villa in Ronse. Geen paniek, zei men. Er komt iets gloednieuw, iets fantastisch, iets waar het 
jeugdwerk in Oost-Vlaanderen al lang naar vraagt, namelijk een vormingscentrum in de voormalige abdij 
van Dendermonde en er zal daar specifiek opvang zijn voor grote groepen. Nu anno 2004 - drie jaar 
later - stel ik vast dat het nog steeds niet in orde is. Het seizoen is dit jaar weer voorbij, want de grote 
vakantie is de periode bij uitstek waarbij zo'n vormingscentrum op volle toeren zou kunnen draaien. Men 
slaagt er blijkbaar niet in om de nodige werken te vervolledigen. Vorige zomer bij de eerste proefdraai 
moest de keuken nog afgewerkt worden. De jeugdbewegingen moeten blijkbaar nog altijd beroep doen 
op een traiteur. Ik vind dat onheus, want wie zelf zijn potje kookt, kookt nog altijd goedkoper. Het is toch 
wel essentieel dat de keuken afgewerkt wordt. Ik vraag mij dan ook af waarom dit dossier telkens naar 
het volgende jaar doorgeschoven wordt en waarom men daar geen prioritair werk kan van maken. Het 
antwoord is dikwijls door tijdsdruk of we hebben nog andere prioriteiten, maar aangezien het al drie jaar 
aansleept, had men er toch al werk kunnen van maken.  

Hetzelfde geldt voor de aanpassingswerken inzake veiligheid, namelijk de nooduitgang voor evacuaties. 
Die werken verhinderen ons om grote groepen te ontvangen, want dat gaat nog niet. Men moet zich nog 
steeds beperken tot kleine groepen. Ik vind dit onheus ten overstaan van het jeugdwerk in Oost-
Vlaanderen. 

Tot slot, zou ik de deputatie willen herinneren dat er een formeel engagement was in de 1e commissie. Ik 
had toen gevraagd naar een wijziging waarbij een meeruitgave van 72 000 EUR werd voorzien voor: 
"diverse evenementen en ontvangsten in het kader van de ambtsneerlegging van de heer gouverneur en 
de aankoop van toegangskaarten voor de Floraliën 2005". 
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Het zou in dit geval onheus zijn van mijn kant om die 72 000 euro voor rekening van de ambtsneerlegging 
van de heer gouverneur te voorzien, maar ik geloof dat de heer gedeputeerde Vercamer het antwoord bij 
had. Ik zou dan graag tijdens deze zitting antwoord krijgen op mijn specifieke vraag.  
Maar in ieder geval wij zullen tegen deze begrotingswijziging stemmen.  
Dank u. 

De heer Gillis 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
De Groen!-fractie zal eveneens tegen deze begrotingswijziging stemmen.  
We hebben er alle begrip voor dat men bepaalde kredieten schrapt omdat: 
- een bouwdossier nog niet klaar is;  
- een bouwvergunning nog niet afgeleverd werd; 
- of een technisch dossier nog te ingewikkeld is om al af te ronden en van start te gaan. 
Maar de reden dat wij tegen deze begrotingswijziging gaan stemmen is omdat er enkele inhoudelijke 
beleidsmatige wijzigingen doorgevoerd worden, namelijk het verder financieel ontsporen van het 
golfterrein in Puyenbroeck. Ik kom daar later nog op terug. 
Dank u. 

De heer gedeputeerde Verleyen 

Ik zal hier voor een stuk moeten herhalen wat ik reeds in de commissievergadering gezegd heb, al was 
dat misschien wat bondig, maar niets belet mij om het hier wat uitgebreider te doen. 

Mijnheer Veys verwijst naar het Burg. Van Driessche instituut van Hamme. Er is daar geld voorzien voor 
de renovatie van de academie en voor de start van een nieuwe administratieve vleugel. Wij wachten nog 
op de gemeente Hamme, want er was een akkoord dat zij eerst de academie zouden ontruimen. Er werd 
zelfs in een clausule opgenomen dat ze huur moeten betalen na een bepaalde periode, met een beetje 
hoop gaan ze volgend jaar ontruimen. Wij konden dus niet beginnen met de werken zolang zij daarin 
zaten. Het RUP (ruimtelijk uitvoeringsplan) dat ze aan het ontwikkelen zijn om de ganse site rond de 
school en de markt van Hamme uit te voeren is in zijn laatste stadium. Dat is de reden waarom wij het 
geld van Burg. Van Driessche instituut herinschrijven in de begroting 2005.  

Bij het PCVO Wetteren hebben we ongeveer hetzelfde verhaal. De gemeente Wetteren wil een RUP 
maken voor de Nieuwstraat waar onze nieuwbouw staat. We hebben twee ontwerpen ingediend, 
waarvoor we samen gezeten hebben met AROHM en met de gemeente Wetteren. Oorspronkelijk wilden 
ze de rest van de straat door een projectontwikkelaar laten ontwikkelen. Men vroeg ook om een 
voorgevel te zetten aan de achtergevel, maar dit zou uiteraard heel wat meer kosten meebrengen. Na 
tussenkomst van de burgemeester, een geacht lid van ons bureau, zijn we tot een akkoord gekomen. De 
bouwaanvraag is ondertussen binnen, toch zien we het niet meer mogelijk om dit jaar nog te starten, 
vandaar dat we de buitengewone uitgaven naar volgend jaar verschuiven om een correcte weergave te 
krijgen van onze begroting.  

Wat de PSBuSO Spectrum betreft, hebben wij samen gezeten met de gemeente Buggenhout. Zij hadden 
gevraagd om het kinderdagverblijf in onze nieuwbouw te integreren. Dit had als voordeel voor hen dat ze 
het ontwerp niet afzonderlijk moesten maken, want dat kon door onze diensten begeleid worden. Voor de 
gemeente Buggenhout en de openbare sector in zijn geheel zou dat nogal wat kostenbesparend geweest 
zijn. Helaas is het zo dat wij na twee pogingen bij het Vlaams fonds constateerden dat zij niet akkoord zijn 
om dat verder uit te stellen. 
Kind en Gezin wordt dan wel gesubsidieerd door het Vlaams Fonds, toch waren zij niet akkoord want ze 
wilden dat in een afzonderlijk project.  
Vandaar dat alles een beetje verschoven is, maar het bouwprogramma is klaar. Het overleg met de 
school is gebeurd. De bouwaanvraag is weg en volgend jaar beginnen wij eraan, mijnheer Veys. 

Het Sportcentrum Boerekreek: ook daar hadden we gevraagd om al te starten. Helaas is het niet zo 
eenvoudig om in het krekengebied grote bouwwerken te doen. Wij worden al van bij het begin 
geconfronteerd met een aantal bijkomende milieuvoorwaarden.  
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Vanuit Arohm (Administratie Ruimtelijke Ordening, Huisvesting en Monumenten en Landschappen) heeft 
men geëist dat er een begeleid MER (milieueffectenrapport) gemaakt wordt, waarvoor we een 
studiebureau aangesteld hebben. Bij de laatste stap eiste men bijvoorbeeld een afsprakennota met 
natuurpunt Meetjesland. Dat is uiteraard niet zo vanzelfsprekend, en dat heeft de zaken wat vertraagd. 
Maar het ontwerp is nu rond en volgend jaar gaan we starten. 

Tenslotte komen we bij de sporthal in Puyenbroeck. We hebben daar gewerkt aan het nieuwe zwembad 
dat halverwege dit jaar geopend werd. Tijdens die werken werden we verplicht om water op te pompen, 
dat we dan iets verder terug in de grond staken. Dit moest gebeuren om het grondwaterpeil op dezelfde 
hoogte te houden zodat het zwembad niet ging wegdrijven. Dit is dan ook de reden dat deze werken al 
twee jaar uitgesteld werden. Maar ik geloof dat ze ondertussen gestart zijn. 

Daarmee heb ik een verklaring gegeven van alle vertragingen die niet alleen van ons afhankelijk zijn, 
maar hoofdzakelijk worden opgelegd door vergunningen van hogerhand. 
Dank u. 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Ge ziet Mijnheer de Voorzitter, we komen soms voor nogal wat verrassingen te staan als we een 
bouwvergunning of iets anders willen krijgen. We moeten nu zelfs al met een private vzw een akkoord 
afsluiten en dat is volgens mij allemaal manifest onwettig, maar niemand durft daar in het kader van de 
nieuwe politieke correctness tegen protesteren. Het is een schande, want dit zou net hetzelfde zijn als ze 
ons eerst een akkoord zouden laten afsluiten met VOCA of met de vakbonden. Zo marcheert dat eigenlijk 
niet.  

Nu mijn toelichting op het artikel: 2405/00613 
Dat is dus inderdaad een verhoging van 72 000 EUR waar bij de toelichting 38 zeer algemeen staat: 
"Floraliën - Afscheid gouverneur". Voor de Floraliën hebben we 16 000 EUR uitgetrokken, omdat we op 
voorhand onze kaarten moeten bestellen en betalen.  
We hebben twee grote manifestaties in het kader van de Floraliën: 
1. nodigen we onze raad en onze ambtenaren uit; 
2. nodigen we ook alle Vlaamse en Waalse collega's gedeputeerden, gouverneurs, en de regeringsleden 

en parlementairen van onze provincie uit. 
We betalen dat op voorhand, zodat we zeker zijn dat we ze hebben.  

Ik moet wel toegeven dat het overige bedrag 56 000 EUR wel wat ruim gerekend is. Dat bedrag is voor 
tien manifestaties waarvan vier echt nieuwe die we dus normaal niet organiseren. De ontmoeting van de 
raad met de afscheidnemend gouverneur heeft reeds plaatsgevonden, zoals de ontmoeting in de 
kanaalzone, omdat onze gouverneur daar een bijzondere rol vervuld heeft. Er is een ontmoeting gepland 
met het personeel, wat nogal evident is en dan hebben we nog een ontmoeting met de zogenaamde 
giganten. Deze laatste wordt waarschijnlijk de duurste manifestatie. Je zou kunnen zeggen dat dit het 
culminatiepunt is, want het is terecht begonnen bij de politieke vertegenwoordigers namelijk de raad en 
het eindigt met de giganten. Oorspronkelijk hadden we daar als werktitel: "De culturele wereld", maar dat 
is wat ruimer geworden want het budget is ook wat ruimer geworden, vandaar de giganten. 
We hebben dan nog zes andere manifestaties, maar die houden we anders ook. Die zijn dus niet 
exceptioneel, maar we hebben er nu wel wat meer cachet en karakter aan gegeven waardoor we ook wat 
meer kosten hebben.  

Die zes zijn:  
- de studiedag economie samen met de Vlericksschool  
- de Scheldemondraad,  
- de ontvangst van de burgemeesters en voorzitters van de ocmw's: zij komen twee keer per legislatuur;  
- het afscheid van de politionele en de niet-politionele veiligheid: hiervan zou je kunnen zeggen dat de 

provincie dat niet moet betalen want we hebben daar geen bevoegdheid in, maar we doen dat niet;  
- ook het afscheid van onze gepensioneerden: dat gebeurt ongeveer twee keer per jaar; 
- en het afscheid met de pers. 
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Er zijn dus tien grote manifestaties: vier echt nieuwe en zes bestaande waar we wat meer cachet aan 
gegeven hebben. We hebben daar een verhoging van de kredieten voorzien, omdat we bij de opmaak 
van de begroting 2004 dat nog niet allemaal wisten. Wij wisten nog niet dat de gouverneur zou weggaan. 
Dat is de realiteit. De leeftijdsgrens is maar in gevoerd in de nieuwe Vlaamse regelgeving met een 
overgangsbepaling, dus theoretisch zou de gouverneur nog wat langer kunnen blijven hebben. Dat zijn 
de feiten. Ik denk dat we wel wat ruim gerekend hebben, maar het is beter dat we wat over hebben, dan 
dat we tekort hebben, anders komt er ruzie in het huishouden. 

De heer gedeputeerde De Buck 

Als aanvulling bij wat gedeputeerde Vercamer gezegd heeft, wil ik ook verwijzen naar de vergadering van 
het bureau eind augustus waarbij ook de fractieleiders uitgenodigd waren. We hebben toen een overzicht 
gegeven van alle activiteiten die zouden plaatsvinden in het kader van het afscheid van gouverneur 
Balthazar. Dit komt dus niet helemaal onaangekondigd, want de deputatie heeft het bureau en de 
fractieleiders daarover voorgelicht. 
Dank u. 

Stemming 

PUNT 6 
ALGEMENE VERGADERINGEN INTERCOMMUNALES PROVINCIAAL ZORGCENTRUM LEMBERGE (21 OKTOBER 2004) EN 
BLIJDORP III (9 NOVEMBER 2004) 
- KENNISNEMING VERSLAGEN PROVINCIALE BESTUURDERS 

Kennisneming 

- VASTSTELLING MANDATEN VERTEGENWOORDIGERS 

Stemming 

- AANDUIDING VERTEGENWOORDIGERS 

De heer Beke 

Ter vervanging van de heer Paul Beeckman dragen wij de heer Georges De Langhe voor.  

De heer Liebaut 

Wij dragen dezelfde personen voor. 

De heer Lootens 

De heer Freddy De Vilder zou de heer Tom De Dobbelaere vervangen.  

Stemming 

PUNT 7 
PATRIMONIUM : GOEDKEURING VAN HET ONTWERP BETREFFENDE DE DIENSTENOPDRACHT LOPEND OVER 10 JAAR 
VOOR HET KEUREN VAN DE BRANDDETECTIE-, DE GASDETECTIE- EN DE GASINSTALLATIES 
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PUNT 8 
PATRIMONIUM : GOEDKEURING VAN HET ONTWERP BETREFFENDE HET GEDURENDE 10 JAAR UITVOEREN VAN 
EMISSIEMETINGEN OP STOOKINSTALLATIES EN SPUITCABINES 

PUNT 9 
PATRIMONIUM : GOEDKEURING VAN HET ONTWERP BETREFFENDE DE DIENSTENOPDRACHT LOPEND OVER 10 JAAR 
VOOR HET KEUREN VAN ALLE ELEKTRISCHE INSTALLATIES EN DE UITVOERING VAN DE ATEX-WETGEVING 

Gezamenlijke stemming 

PUNT 10 
PROVINCIEHUIS GENT: GOEDKEURING VAN HET ONTWERP VOOR DE KLIMAATREGELING IN DE DRUKKERIJ 

Stemming 

PUNT 11 
ERFGOEDCENTRUM ENAME: GOEDKEURING VAN HET ONTWERP VOOR DE OPRICHTING VAN EEN 
ERFGOEDCENTRUM TE ENAME 

De heer Van Vooren 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Wij gaan dit punt goedkeuren, maar mijn fractie heeft mij toch verzocht om eens te wijzen op het hoge 
prijskaartje. Wij hopen dat daar de nodige aandacht zal aan besteed worden, zodat het bedrag niet uit de 
pan zal swingen. 
Dank u. 

De heer gedeputeerde Van Der Meiren 

Ik zal daar heel kort op antwoorden. We begrijpen die bezorgdheid, maar we gaan ervan uit dat die 
offertes binnen de limieten zullen blijven zoals ze in de begroting zijn voorzien.  

Stemming 

PUNT 12 
WATERLOPEN: ROEBEEK TE WICHELEN (S.135): GOEDKEURING VAN HET DEFINITIEF ONTWERP VOOR FASE 1 VAN 
DE SANERINGSWERKEN 

PUNT 13 
WATERLOPEN: NINOVE EN DENDERLEEUW: GOEDKEURING VAN HET ONTWERP VOOR DE SANERINGSWERKEN AAN 
DE WATERLOPEN NRS. 5.099 (2E CATEGORIE), 5.101 (2E EN 3E CATEGORIE) EN 5.093 (2E CATEGORIE) 

Gezamenlijke stemming 

PUNT 14 
HUIS VAN DE SPORT GENT: GOEDKEURING VAN HET ONTWERP VOOR DE AANLEG VAN DE WEGENIS EN PARKING 
ROND DE UITLEENDIENST  

Stemming 

PUNT 15 
PROVINCIALE ADVIESRAAD VOOR LICHAMELIJKE OPVOEDING, SPORT EN OPENLUCHTLEVEN: ALGEMENE 
VERGADERING EN STUURGROEP: VOORDRACHT VAN 1 VERTEGENWOORDIGER (VERVANGING W. MARGINET ) 
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PUNT 16 
VZW OOST-VLAAMSE SPORTPROMOTIE: ALGEMENE VERGADERING EN RAAD VAN BESTUUR: VOORDRACHT VAN 
1 VERTEGENWOORDIGER (VERVANGING W. MARGINET ) 

De heer Stevenheydens 

Wij wensen zowel bij punt 15 als punt 16 de heer Marginet te vervangen door de heer Geert Wymeersch.  

De heer voorzitter 

Kan de raad zich akkoord verklaren met akteneming van deze vervangingen, indien er een persoon de 
geheime stemming wenst dan gebeurt dat ook zo. 
Waarvoor mijn dank. 

Gezamenlijke akteneming 

PUNT 17 
TOEPASSING ARTIKEL 73 VAN DE PROVINCIEWET : KALSTERBEEK GERAARDSBERGEN: MACHTIGING VAN DE 
BESTENDIGE DEPUTATIE TOT HET AANKOPEN VAN PERCELEN TE GERAARDSBERGEN, TOT HET VESTIGEN VAN EEN 
ERFDIENSTBAARHEID, TOT HET UITBETALEN VAN PACHTVERBREKINGSVERGOEDINGEN EN TOT HET AKKOORD 
GAAN MET DE OVEREENKOMST VAN KOSTELOOS GEBRUIK 

Stemming 

PUNT 18 
TOEPASSING ARTIKEL 73 VAN DE PROVINCIEWET : WATERLOOP NR. S310: MACHTIGING VAN DE BESTENDIGE 
DEPUTATIE TOT HET VERKOPEN VAN HET LOT 6B VAN DE VERLATEN BEDDING AAN DE STAD OUDENAARDE 

Stemming 

PUNT 19 
TOEPASSING ARTIKEL 73 VAN DE PROVINCIEWET : UITBREIDING GENTBOS MERELBEKE: MACHTIGING VAN DE 
BESTENDIGE DEPUTATIE TOT HET AANKOPEN VAN EIGENDOMMEN TE MERELBEKE 

De heer Gillis 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Het is nogal evident dat onze fractie de aankoop van deze gronden genegen is en als we het Gentbos 
kunnen doen groeien en bloeien heeft dat onze steun (alhoewel bloeien op bomen niet echt van 
toepassing is). Toch gaan wij ons bij dit concrete punt onthouden, omdat wij een aantal opmerkingen 
hebben inzake de prijs. Aanvankelijk was er op basis van het verslag aan de provincieraad iets vreemds 
rond het betalen van wachtintresten. Mevrouw de gedeputeerde heeft daar gisteren in de centrale 
commissie omstandig en duidelijk uitleg over gegeven waardoor dit punt nu van de baan is. Ik denk dat 
het ook zeer goed is dat onze gouverneur zoveel mogelijk ingeschakeld wordt als instrumenterend 
notaris, zodanig dat we zo weinig mogelijk moeten betalen aan echte notarissen.  

Dan komen we bij het wederbeleg. Aangezien het om een vrijwillige aankoop gaat, moet er strikt 
genomen geen wederbeleg van 16,5 % bovenop de schattingsprijs betaald worden. In vele gevallen 
betalen wij dit wederbeleg wel, omdat wij eigenlijk wel zeer gesteld zijn op die gronden. Het is eigenlijk 
een beetje een gewoonte die gegroeid is, maar die oorspronkelijk door de hogere overheid niet aanvaard 
werd. Ik wil maar even herinneren aan het dossier 'Het Metselaarshuis', want door een klacht van onze 
fractie heeft het provinciebestuur 6 miljoen BEF kunnen besparen.  
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Ondertussen zijn de geesten wat geëvolueerd en denk ik dat het verdedigbaar is dat we hier een 
wederbeleggingsvergoeding betalen. Maar we zijn daar als provincie zeer selectief, want als een 
eigenaar of verkoper weet dat hij bovenop de kan, ook nog het onderste uit de kan en dan nog eens een 
klein kannetje meer kan innen, dan betalen we een wederbeleg. Als de eigenaar in de veronderstelling is 
dat de schattingsprijs de waarde van het goed is, dan betalen we geen wederbeleggingsvergoeding. Het 
volgende dossier punt 20 over de uitbreiding van de Kloosterbeek te Wachtebeke is daar een zeer mooie 
illustratie van.  

Men kan natuurlijk zeggen iedereen is vrij om het te vragen of om het op tafel te werpen. Maar eigenlijk 
maken we soms toch een klein beetje gebruik (ik zeg niet misbruik) van de goedgelovigheid van 
sommigen en van de goedgeïnformeerdheid van anderen.  

De reden van onze onthouding ligt bij de pachtvergoeding die wij betalen. Wie het dossier gelezen heeft, 
zal gemerkt hebben dat er geen pachtvergoeding door de eigenaars gevraagd werd. De goederen 
worden ons vrijwillig te koop aangeboden via een tussenpersoon. Er is enkel sprake dat men een 
prijzijvergoeding moet betalen. Dat is een terugbetaling van de investeringen die men gedaan heeft in 
een goed of grond, bijvoorbeeld meststoffen, zaaigoed en/of dergelijke. Men vroeg ons een prijzij van 
8 056 EUR, maar wij hebben er voor gekozen om een forfaitaire pachtvergoeding te betalen van 0,5 EUR 
per vierkante meter. Toch is het geen verplichting om een pachtvergoeding te betalen als er een pacht op 
zit, als de pachter tevreden is met een prijzijvergoeding. Wij hebben hier dus gekozen om die prijzij links 
te laten liggen en om een 0,5 EUR per vierkante meter te betalen, dat komt op 17 997 EUR. Dit lijkt mij 
een iets te genereuze houding, want of het nu om groene dossiers gaat of om andere dossiers, wij 
proberen in de mate van het mogelijke altijd als een goede en zuinige huisvader op te treden. 
Dank u. 

Mevrouw gedeputeerde Van Cauter 

Ik zal beginnen met de aangekondigde reden van onthouding van de fractie Groen!, namelijk de 
pachtvergoeding. Het is inderdaad zo dat een onderdeel van de prijs een einde pachtvergoeding 
uitmaakt. Het is niet zo dat de pachter geen pachtvergoeding gevraagd heeft. Het stuk waar de heer Gillis 
naar verwijst gaat uit van een derde, die de aandacht van de provincie gevestigd heeft op het feit dat 
deze percelen mogelijkerwijze interessant zouden zijn bij de uitbreiding van het Gentbos. Wij hebben die 
wetenschap dankbaar aangenomen om onderhandelingen te starten met de particulieren en 
betrokkenen. Het is ook niet zo dat daar een tussenpersoon gehandeld heeft. Die tussenpersoon heeft 
enkel het provinciebestuur gewezen dat er mogelijkerwijze een prijzijvergoeding zou moeten betaald 
worden. Op het ogenblik van de onderhandelingen is dan duidelijk gebleken dat de pachter aanspraak 
maakte op een pachtvergoeding en terecht ook, want wij betalen een eerlijke prijs. Er is dus een 
overeenkomst tot een forfaitaire pachtvergoeding van een 0,5 EUR per vierkante meter en dat is ook de 
prijs die door het comité van aankoop aanbevolen wordt bij onteigeningen van kleine percelen. Hier gaat 
het zelfs om een aanzienlijk stuk grond, zodanig dat de forfaitaire prijs aanvaardbaar lijkt voor de 
verkopers en pachters. De pachtvergoeding is absoluut niet overdreven, maar eerder aan de matige kant. 
Het is een rechtvaardige prijs voor de grond die wij als provincie wensen aan te kopen. 

Over het wederbeleg heb ik in de commissie reeds uitleg gegeven. Het is zo dat een wederbeleg betaald 
wordt omdat wij als provincie vragende partij zijn. De aankoop van deze percelen is voor ons een 
opportuniteit en een uitvoering van onze milieubeleidsdoelstelling, zodanig dat terecht een wederbeleg 
gevraagd en ook aangeboden wordt. 

Stemming 
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PUNT 20 
TOEPASSING ARTIKEL 73 VAN DE PROVINCIEWET : UITBREIDING KLOOSTERBOS WACHTEBEKE: MACHTIGING VAN 
DE BESTENDIGE DEPUTATIE TOT HET AANKOPEN VAN EEN EIGENDOM TE WACHTEBEKE 

De heer De Vilder 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Onze fractie zal, in tegenstelling tot de Groen!-fractie die zich onthoudt bij de aankoop van bossen, dit 
punt wel goedkeuren. Wij kunnen de aankoop van het Kloosterbos alleen maar toejuichen. Ik vind dat wij, 
de deputatie en de provincie hier goed werk verrichten door dit prachtig bos te redden van de ondergang, 
want het is de laatste groene long die zich bevindt in de kanaalzone aan de rand van het staalbedrijf 
Sidmar doorkruist door twee grote autostrades.  
Als inwoners van de streek hebben wij reeds kennis van de plannen die de provincie heeft om het bos te 
beheren. Aangezien we reeds samen geweest zijn met de inwoners van die streek kan ik hier ook zeggen 
dat die plannen daar toegejuicht worden. 

De heer voorzitter 

Mevrouw Van Cauter, ik ben ervan overtuigd dat u instemt met wat mijnheer De Vilder zegt. 
Mijnheer Gillis, komt u op uw onthouding van daarnet terug? 

De heer Gillis 

Neen, ik kom niet op mijn onthouding terug over de aankoop van het Gentbos in Merelbeke. Maar ik 
dacht niet dat ik iets gezegd had over de uitbreiding van het Kloosterbos. Ik vrees dat de heer De Vilder 
deze middag rolmops gegeten heeft, waardoor hij een beetje last heeft van het zuur, want wij zullen 
natuurlijk… 

De heer voorzitter 

Houdt u zich maar bezig met uw eigen menu. 

De heer Gillis 

… wij zullen natuurlijk de uitbreiding van het Kloosterbos volmondig goedkeuren. 
Dank u. 

Stemming 

PUNT 21 
WAARDEVOL CULTUREEL ERFGOED: PROJECT “INVENTARISATIE EN DIGITALISERING VAN MISSIECOLLECTIES”: 
TOEKENNING VAN EEN SUBSIDIE VAN 10 000 EUR AAN HET CENTRUM VOOR RELIGIEUZE KUNST EN CULTUUR EN 
GOEDKEURING VAN DE OVEREENKOMST 

De heer Liebaut 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Aangespoord door collega De Vilder die zich geroepen voelde om bij het Kloosterbos de deputatie te 
loven en te prijzen, zou ik hetzelfde willen doen bij dit punt. 
Dit initiatief sluit aan bij de verschillende projecten van digitalisering die door het provinciebestuur zijn 
opgezet of gesubsidieerd. Wij hebben dat telkens hartstochtelijk toegejuicht en dit keer zeker, want 
iedereen zal zich wel herinneren dat een groot deel van het Kongo-archief in de brand geraakt is. Een 
van onze verlichte vorsten, waarvan ik de naam vergeten ben, maar we hebben niet anders dan verlichte 
vorsten, vond het nodig om een deel van het archief compleet te vernietigen.  
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Dit wil dus zeggen dat we over dat verleden van Kongo, voor en tijdens de Belgische tijd, niet volledig 
ingelicht zijn en ook niet volledig ingelicht kunnen worden. Maar er is misschien een alternatief om die 
leemte een beetje op te vullen, want door die verschillende missionarissen is er van alles nagelaten, 
zoals: brieven, foto's, documenten... Wij weten dus heel weinig over deze kolonie en van wat de 
Vlamingen in het buitenland presteerden op het vlak van ontwikkelingshulp nog lang voor er sprake was 
van ontwikkelingshulp, want dat is een blinde vlek in onze geschiedenis. Juist daarom denk ik dat het 
nuttig is dat wij vandaag concreet werk maken van: 
1. de bewaring van deze documenten; 
2. de concentratie van deze documenten; 
3. de digitalisering van het project beschikbaar te stellen aan het brede publiek van onderzoekers. 

Ik neem aan dat daar belangstelling voor bestaat, mijnheer de gedeputeerde, en niet alleen van 
etnografen of historici, maar ook van een zeer breed leger van heemkundigen en dat zijn er in 
Vlaanderen duizenden. Er is daar veel belangstelling voor omdat enerzijds die missies en alles wat daar 
rond bewoog in Vlaanderen zeer belangrijk was mede doordat heel wat mensen ernaartoe gestuurd 
werden. Anderzijds was dat ook iets dat in de streek, de regio en de gemeente zeer sterk leefde. Dat is 
een onderdeel van die eigen lokale of regionale geschiedenis.  
Het is dus goed dat het ontsloten en bewaard wordt, dat het risico van verdwijning voorkomen wordt, 
want de gemiddelde leeftijd van die congregaties ligt bijzonder hoog, dus met andere woorden de kans 
dat er zich nog iemand geroepen voelt om dat archief te bewaren is niet groot. 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik denk dat de heer gedeputeerde er goed aan gedaan heeft om dit voorstel van subsidiëring hier voor te 
leggen. Diegenen die nog zouden twijfelen, zou ik de lectuur aanraden van de Limburgse schrijfster 
Brigitte Raskin. Ik zou haar niet direct als kloosterzuster naar de missies sturen, want ik denk dat ze 
enigszins het orthodoxe geloof zou prediken, maar een van haar familieleden is gedurende tientallen 
jaren actief geweest als ontwikkelingshelper in China. Aan de hand van brieven die ze kreeg, heeft ze 
een boek geschreven met heel veel waardering voor die persoon, ondanks haar opvatting omtrent missie. 
Dit boek geeft een bijzonder duidelijk beeld van de tijdsgeest en de toestand in China. Dit archief bevat 
een zeer grote rijkdom voor Vlaanderen en voor de landen waar die Vlamingen actief waren, want in die 
landen is het archief wat hun eigen geschiedenis betreft dikwijls bijzonder karig door omstandigheden en 
redenen die wij allemaal kennen.  
De digitalisering die nu opgezet wordt, mijnheer de gedeputeerde, zou ik durven zeggen dat is niet alleen 
een Vlaamse aangelegenheid, het heeft zelfs een mondiale dimensie. 
Ik zou zeggen proficiat. 

De heer voorzitter 

Wel, mijnheer de fractieleider, u kunt natuurlijk ook Maria Rosseels citeren naast Raskin, in een enigszins 
ander licht wat betreft de nonnenkloosters.  
Maar ik sta achter u zoals ik gisteren in de commissie reeds gezegd hebt. 

De heer Gillis 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Er zijn soms dossiers waarvan men het spijtig vindt dat men maar een keer mag stemmen, want dit is 
inderdaad een zeer waardevol dossier. De kasten, schuiven, kelders en zolders van alle mogelijke orden 
die ooit met missiewerk actief waren, puilen uit van zeer kwetsbare etnografica, namelijk beelden, 
maskers, textiel, wapens, dagboeken, aantekeningen, brieven, foto's,… Een zeer mooi voorbeeld hier in 
het Gentse is het archief van de Zusters van Liefde in de Molenaarsstraat. Zij hebben een schitterende 
collectie van fotonegatieven op glasplaten, dit zijn zeer dunne broze breekbare glasplaten met zwart-wit 
negatieven. De meeste zijn nog heel, maar er moet dus niet veel mee gebeuren of ze zijn weg. Vandaar 
dat het zeer goed is om die etnografica te digitaliseren en zo te beletten dat door allerhande calamiteiten 
zoals een brand, een lekke buis, er zaken verloren zouden gaan.  
Bij het digitaliseren van de etnografische documenten heb ik iets meer reserve, want dat is een gigantisch 
werk. Enerzijds kan men al die etno-documenten, de verslagen, brieven, dagboeken niet los zien van het 
algemene congregatie archief. Ik denk maar aan de boekhouding, de opleidingenselectie,… dat is iets 
gigantisch voor elke orde apart. 
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Anderzijds denk ik als men elk waardevol document scant, dit een volume met zich meebrengt dat ons 
bevattingsvermogen en onze draagkracht te boven gaat. Daarom zou ik een pleidooi willen houden om 
voorrang te geven aan die etnografica de maskers, beelden, wapens, textiel. Die worden nu bewaard in 
kasten en schuiven. Er komen daar motten voor of andere beestjes. Het is er soms te vochtig of te droog, 
zodat bijvoorbeeld het houtwerk kan splijten. De bewaring gebeurt nu zeker niet in de beste 
omstandigheden. De beste oplossing zou zijn dat wij een stimulans geven om al deze zaken te 
deponeren in open archieven. De voorwaarden voor bewaring en bescherming tegen bijvoorbeeld diefstal 
zijn daar ook veel beter. Eigenlijk mogen we dit niet luidop zeggen, maar als wij al deze zaken via 
informatica gaan ontsluiten en via websites op het publiek los laten, is dit een gemakkelijke manier voor 
allerlei malafide figuren om zich te informeren, want met etnografica valt veel geld te verdienen. Al die 
originele stukken, dat is big business en wetende dat die kloosters amper of niet beveiligd zijn. Ik heb 
daar een beetje schrik van.  

Nu een andere zaak waarom al deze zaken en documenten best in een openbaar archief bewaard 
zouden worden, dat is de zeer sterke vergrijzing van veel van die ordes. Collega Liebaut heeft daar al op 
gewezen. Ik moet vaststellen dat op twee jaar tijd, hier in Gent, drie kloosters gesloten en verdwenen zijn. 
Ordes die hier gedurende duizend jaar aanwezig waren, zijn verdwenen.  
Enerzijds zijn veel zaken op de vrije markt verkocht, maar anderzijds zijn een aantal archieven 
overgebracht naar andere locaties, meestal binnen Vlaanderen, sommigen naar een andere provincie 
maar dan in religieuze ordes en daar kent men gelukkig geen grenzen.  
Wij kunnen niet beletten dat op termijn de mogelijkheid bestaat dat die zaken definitief uit België of de 
Benelux zullen verdwijnen en die termijn is gezien de leeftijd van velen van die religieuzen tien, vijftien, 
misschien twintig jaar.  
Een mooi voorbeeld daarvan is het archief van de Paters van Scheut, de Scheutisten, dat zijn de enige 
echte witte paters. Aangezien dat een orde was die rechtstreeks van de paus afhing, is gans het missie 
archief in Rome en enkel en alleen in Rome te consulteren. Het zou dan ook jammer zijn dat wij 
inspanningen doen om te digitaliseren, om te ontsluiten of om in sommige gevallen alleen maar een 
inventaris op te maken als dan blijkt dat op middellange termijn al die moeite voor niets is en dat er geen 
echte ontsluiting en consulteerbaarheid door dat leger van heemkundigen van collega Liebaut mogelijk is. 
Vandaar vragen wij de deputatie om te onderzoeken of het toch mogelijk zou zijn om deze zaken te 
deponeren in een officieel archief. Ik ben er mij ook wel van bewust dat die officiële archieven niet staan 
te springen om extra archief binnen te krijgen, maar dat is een ander debat. 
Dank u. 

De heer Veys 

Ik was gisteren ook aanwezig in de commissie waar het project aan bod kwam en ik draag dit initiatief 
ook een warm hart toe. Ik herinner mij vanuit mijn jeugd dat wij met de school bij de witte paters op 
bezoek gingen. We kregen toen de gelegenheid om veel eenvoudige zaken aan te schaffen en op die 
manier steunden we de missies. Bijgevolg kunt u bij mij thuis tijdens de kerstperiode nog altijd een zwarte 
Jozef, Maria en kindje Jezus aantreffen. 
Dit initiatief komt zeker op tijd. Het toeval wil dat er vandaag een artikel staat in Knack waaruit blijkt dat er 
tot op heden in België nog 1 200 missionarissen zijn. Vorig jaar waren er nog 1 000 meer. Als ze op dit 
tempo verder gaan verminderen dan zal het vlug gedaan zijn met de missionarissen. En zoals collega 
Gillis al zei: "Wat dan?" 
Men zou kunnen zeggen dat de mooie Afrikaanse kunst uit het Afrika-museum in Brussel terug naar 
Afrika moet, omdat het zaken zijn die tijdens de koloniale periode vergaard werden. Ik spreek nu 
misschien mijn eigen interpellatie over het schilderij van Rubens tegen, maar ik denk dat er niet veel 
meer zou overschieten van al die kunstwerken indien die in Afrika zouden gebleven zijn. De temperatuur 
en de leefomstandigheden in Afrika laten het niet toe dat kunstwerken zoals die maskers heel lang 
meegaan. Het is dus heel belangrijk dat de aanwezige kunst hier in Vlaanderen geïnventariseerd wordt. 
Wij steunen dit project ten volle. 
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De heer gedeputeerde Van Der Meiren 

Wij hebben het gisteren in de commissie vrij uitgebreid gehad over deze instelling en wat wij hier nu 
kunnen doen, want het centrum voor religieuze kunst en cultuur is inderdaad een instelling en dat 
betekent dat ook zij verantwoordelijkheid dragen als wetenschappelijke instelling voor eventuele bewaring 
post factum van datgene dat waardevol genoeg zou zijn om bewaard te worden. 
Zoals ik gisteren ook reeds zei hebben we hier te maken met erfgoed dat heel belangrijk is. Maar dat kan 
inderdaad misbruikt worden, ik weet niet meer wie van de collega's het zei. Erfgoed heeft dus maar zin 
wanneer men het duidt, het interpreteert, of wanneer men het een plaats geeft in de context van de tijd 
waarin het ontstaan is, waarin het geleefd heeft of waarin het eventueel gebloeid heeft en hoe het teloor 
gegaan is. Want alles is tijdelijk. Ook wij zijn hier tijdelijk, neem ik aan. Als je het door de bril van vandaag 
bekijkt, hebben die kloosters een rol gespeeld waarover meerdere interpretaties mogelijk zijn. Die worden 
vaak onheus behandeld, omdat velen het inzicht en de kennis van de periode waarin ze ontstaan zijn niet 
kennen. Daarom is het goed dat dit erfgoed nu vastgelegd wordt. Het is zelfs hoog tijd. 
Collega Liebaut, ik denk inderdaad dat wij een belangrijke rol kunnen spelen in de voetsporen van 
Vlaanderen. En ere wie ere toekomt, want het is door de toenmalige minister van Cultuur uit de vorige 
legislatuur van de Vlaamse Regering dat de eerste aanzet gegeven is om ook dit erfgoed mee te gaan 
beschermen.  
Het is een zeer goede zaak dat men naast de globale ondersteuning vanuit Vlaanderen, ook de vijf 
Vlaamse provincies een bijdrage gaan leveren volgens het aandeel aan erfgoed dat hier terzake 
gevonden wordt. Op die manier worden de inspanningen van de overheden ter bewaring van dit 
belangrijk erfgoed beveiligd en krijgen ze hun volle waarde.  
En natuurlijk collega Gillis, er wacht ons nog een gigantisch werk. Digitaliseren, inventariseren, 
vastleggen, dat is één zaak. Dat is pas het begin. Als men dit heeft, dan pas kan het werk beginnen.  
En het zal een gigantisch werk zijn, waar nog wel een aantal generaties van historici en etnografen zullen 
overheen gaan vooraleer dit ooit afgewerkt zal zijn. Voorzover dit ooit afgewerkt zal zijn, maar dat is het 
werk van de wetenschappers. Wat nu moet gebeuren is het beletten dat dit materiaal verloren gaat. Men 
moet vermijden dat het bronnenmateriaal verdwijnt. Dat zijn de prioriteiten die nu hoognodig aangepakt 
moeten worden. Wij spelen daar inderdaad een rol in, maar niet een rol om dit zelf te doen. Een rol om 
die instellingen, die instituten en in dit geval het centrum voor religieuze kunst en cultuur in Leuven de 
mogelijkheid te geven om dit prachtig, bewarend, conserverend werk nu mogelijk te maken.  
Dit zal ons allen ten goede komen. We hebben dat al tientallen keren gezegd, een volk dat zijn eigen 
verleden niet meer kent, dat zijn eigen collectief geheugen kwijt geraakt is en nu deze gemeenschap 
gedoemd is om te verdwijnen, is het onze plicht om ons steentje bij te dragen. Het goed beseffen is pas 
een eerste stap. Maar het mag hier niet eindigen, maar dat zal het ook niet. 

Stemming 

PUNT 22 
CULTUUR: VZW H&L: GOEDKEURING VAN HET CONVENANT VOOR DE PERIODE 2004-2024 

De heer Gillis 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik heb in het verleden al een paar amendementen op vorige begrotingen ingediend om verenigingen 
extra middelen toe te staan zoals bij "Het muziek Lod of Les Ballets C. de la B. Dit telkens vanuit de 
overtuiging dat dit zo kwalitatief rijke initiatieven zijn, die een internationale faam hebben, dat het bijna 
een schande is dat ze niet tot onze Centres of Exellence behoren. Ik ben dus blij dat deze instanties meer 
middelen krijgen, maar toch kunnen wij niet achter dit dossier vzw H&L staan en ook niet achter het 
volgende dossier vzw Euro-Kartoenale in Kruishoutem.  
De reden is omdat dit eigenlijk een begrotingstruc is (truc is misschien een te sterk woord) maar toch een 
handige manier om met onze begroting om te gaan.  
In feite gaan wij hier voor een termijn van 21 jaar leningen aan om investeringen te doen. Om gebouwen 
ofwel te kopen en te renoveren of anderzijds repetitieruimte te bouwen en in te richten. Wij zeggen tegen 
die vzw: "Leen maar in onze plaats, maar wij garanderen u dat wij alles gaan betalen, de 
kapitaalaflossingen, de intresten en de ontkosten." Wij tekenen een convenant waardoor wij ons voor een 
lange termijn binden, namelijk 20, 21 jaar. En zij mogen op hun twee oren slapen.  
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Voor de provincie heeft dit als voordeel dat onze leninglast niet verzwaart want wij lenen niet. Anderzijds 
kunnen wij wel zeggen dat wij voor die instanties of die verenigingen wel iets gedaan hebben. Toch vraag 
ik mij af of we wel wijs bezig zijn, want als wij toch alles integraal voor de volle pond betalen, is het dan 
niet logischer dat wij eigenaar worden van deze zaken. Desnoods geven wij die vzw's een overeenkomst 
dat zij daar gratis gebruik mogen van maken zolang zij het nuttig achten en zolang die infrastructuur op 
hun behoeften van toepassing is. Mocht na vijf, tien of vijftien jaar blijken dat een van die vzw's qua 
werking implodeert, dat een van die vzw's zichzelf opheft, of dat een van die vzw's zodanig gegroeid is 
dat die infrastructuur onvoldoende is, dan kunnen wij die toewijzen aan een andere organisatie met 
hetzelfde doel. In dat geval houden wij wel degelijk onze bakstenen die wij volledig betaalden. Bovendien 
zou dit voor de provincie ook iets goedkoper uitkomen. Gezien ons groot volume van leningen kunnen wij 
voordeliger lenen dan die individuele vzw's op de vrije markt. Vandaar dat het misschien beter is om deze 
dossiers terug te trekken, ook omdat we gisteren tijdens de commissie gehoord hebben dat er nog 
dossiers zullen volgen niet alleen in de culturele sector, maar ook in de sociale sector. Mijn persoonlijk 
gevoel is dan ook of wij onze opvolgers in de raad zomaar kunnen binden. Men mag dan wel in die 
convenants zetten dat alles gebeurt binnen de kredieten die gestemd worden door de provincieraad, 
eigenlijk gaan wij contracten aan die desnoods voor een rechtbank afgedwongen kunnen worden. Als wij 
die aflossing van die lening, van dat kapitaal niet zelf inschrijven dan wordt dat in onze plaats gedaan 
door een hogere overheid of door een rechtbank. Wij hebben alle begrip dat de deputatie meer middelen, 
meer groeikansen aan deze organisaties in de culturele sector wil geven, maar de techniek vinden wij 
onverdedigbaar.  
Dank u. 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik ben natuurlijk geen vast lid van de commissie Cultuur, maar door omstandigheden was ik gisteren toch 
aanwezig tijdens de bespreking van dit dossier. Ik heb toen ook gewezen op die vreemde formule in die 
convenant. Ik volg de werkzaamheden van de commissie cultuur niet, maar ik vraag mij af in welke mate 
dit in het verleden al werd toegepast. Deze techniek - dat men een dergelijk convenant voor zo een lange 
periode afsluit - is in ieder geval nieuw voor mij.  
Ik heb gisteren vooral gewezen op het feit dat ik weinig motivatie vond bij de manier van werken. Ik heb 
niet zozeer een probleem met de organisaties en de projecten die men wenst te ondersteunen, want ik 
denk dat die voldoende legitiem zijn. Maar vanwaar deze techniek? Ik denk elke organisatie zou tekenen 
voor dergelijke convenant.  
Ik volg van nabij de werking van het Wereldcentrum. Als men daar een dergelijk convenant zou 
voorstellen, zij zouden ook meteen tekenen voor twintig jaar. Ik stel vast dat men daar een 
samenwerkingsovereenkomst afsluit voor drie jaar. Na drie jaar herziet met die overeenkomst, evalueert 
men ze en past men ze aan. Hier doet men dat niet en dat betreur ik. Op zich gaat het hier niet over 
immense bedragen, namelijk 25 000 EUR, maar vermenigvuldig die met het aantal jaren dan komt men 
toch aan een groot bedrag. Er mocht toch op zijn minst een herzieningsclausule in voorzien zijn. Dus 
vandaar mijn bezwaar over de manier van werken. 

De heer gedeputeerde Van Der Meiren 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Dit systeem is niet perfect, maar wie met de ideale auto wil rijden, zal generaties lang te voet gaan. Dit is 
geen ideaal systeem, maar wel een systeem bediscussieerd met de sector zelf. Voor de collega's die 
zouden twijfelen, H&L staat niet voor Hilaire Liebaut. Het is "Het muziek Lod en Les Ballets C. de la B.",  
moesten er soms collega's twijfelen en enige manipulatie willen zoeken. 
Het is dus geen ideaal systeem. Ik weet dat ook. Maar het is een systeem en wij gaan dus inderdaad 
geen lening aan, maar de organisatie zelf of de instelling sluit een lening af. Wij verzekeren hen 
gedurende een gegarandeerde periode een bedrag waarop ze kunnen rekenen. Voor wat H&L betreft is 
dit nog maar een deel van de subsidies die ze ontvangen. 
U zegt ook dat we ze eigenlijk tot de Centres of Excellence moesten erkennen, maar moesten we dat 
gedaan hebben dan zouden wij nu 20 miljoen BEF per jaar betaald hebben. Dan hadden ze ons wellicht 
de vraag niet meer gesteld om tussen te komen in hun investeringslast om deze repetitieruimten te 
bouwen in de Bijlokesite.  
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We hebben dus nu een overeenkomst met die vzw’s, maar als die vzw morgen ophoudt te bestaan, ja 
dan houdt onze overeenkomst uiteraard ook op te bestaan. We hebben een overeenkomst met deze 
instelling. Indien er een rechtsopvolger zou zijn, die in de rechten en de plichten treedt van de instellingen 
met wie wij deze overeenkomsten hebben aangegaan en die dus dezelfde dingen realiseert als dat wat 
de huidige instelling doet, ja dan is er evenmin een vuiltje aan de lucht. Maar als de instelling ophoudt te 
bestaan, dan houdt natuurlijk ook onze overeenkomst op te bestaan. Dat is logisch want de instelling met 
wie we een overeenkomst afsloten, bestaat niet meer. De achtergrond is eigenlijk een mogelijkheid 
bieden aan instellingen zoals we ook voor netwerk Aalst al gedaan hebben. Toen hebben we die 
opmerking niet gehoord, wellicht omdat dit aan de aandacht zal ontgaan zijn.  
Instellingen die investeringen willen doen, vragen ons meestal om het bedrag dat ze nodig hebben in een 
keer te krijgen of gespreid over twee jaar. Dit hebben we al gedaan bij het Nieuwpoorttheater omdat het 
om een relatief klein bedrag ging, maar wanneer het om grotere bedragen gaat, kunnen wij dat niet doen 
omdat dit onze begroting eigen dienstjaar teveel zou bezwaren. Wij kunnen daar niet voor lenen, dat zijn 
voor ons overdrachten. Subsidies die wij uitbetalen spreiden wij ook liever in de tijd. Dat is ook de reden 
waarom wij de instellingen toelaten om zware investeringen die ze moeilijk uit zichzelf aankunnen mee te 
helpen financieren. Dat is dus de achtergrond van heel dit systeem.  
Is dit een ideaal systeem? Neen, ik weet dat ook, maar ik vrees dat het ideale systeem niet bestaat. Het 
is in ieder geval een systeem dat beantwoordt aan de vraag van deze sector.  
Er kunnen waarschijnlijk nog zo vragen komen, maar zeker geen tientallen meer, omdat tegenover zo'n 
werking een instelling moet staan, die ook voor de instelling zelf die investering moet gaan 
verantwoorden. Wij moeten dus niet vrezen om nog tientallen aanvragen te krijgen. 
Collega Veys, wat het WIO betreft. Wij hebben met het WIO een andere soort overeenkomst. We hebben 
inderdaad vrij zwaar overwogen en we zijn relatief ver geweest in de bespreking om een vergelijkbaar 
systeem voor hen op touw te zetten en ook voor een aantal andere actoren in die sector, maar dat is toen 
om allerlei redenen niet doorgegaan. Vandaar dat de overeenkomst die wij vandaag hebben met het WIO 
van een andere aard is, dan deze welke wij hier nu vandaag voorstellen.  
Ik zou toch vragen om dit even goed in overweging te nemen en om het in ieder geval vandaag te 
stemmen. 

De heer voorzitter 

Ik doe een beroep op een relatieve beknoptheid als het kan, want sedert mijn aankomst zie ik dat alles 
weer veel trager gaat, na het uitstekende voorzitterschap van de eerste ondervoorzitter de heer 
Beeckman. 
Dus we luisteren naar de heer Gillis, en dan naar de heer Veys. 

De heer Gillis 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
De heer gedeputeerde heeft gelijk dat dit het tweede en het derde dossier is dat aan de raad wordt 
voorgelegd, zoals het netwerk Aalst van een gelijkaardige convenant het onderwerp was. Ik heb er de 
stukken eens op nagekeken. Uit het verslag aan de raad viel niet af te leiden dat wij de enige betaler 
waren en dus de volle honderd procent van de investering zouden betalen. Gelukkig staat dit bij deze 
dossiers wel expliciet beschreven. Men kan mij dan misschien conservatief noemen, maar ik ga er toch 
altijd van uit, dat wie iets honderd procent betaalt dan ook de eigenaar is. Dat men iets voor deze 
concrete organisaties wil doen en dat het duur is, daar heb ik geen probleem mee. Ook niet dat wij op 
jaarbasis evenveel uitgeven aan leninglast, maar ik zou er toch willen voor pleiten dat wij eigenaar zijn 
van die infrastructuur en dat wij desnoods de organisaties de infrastructuur gratis ter beschikking stellen.  
Gezien dit over verschillende legislaturen heen toch zijn consequenties heeft, vraag ik mij ook af in welke 
mate dit allemaal kan en mag. Vandaar dat ik toch wel graag zou hebben dat er een advies zou zijn 
enerzijds van onze juridische dienst en van onze ontvanger. Ik zou dit graag eens op papier zien, want ik 
vind dit geen goed systeem. 

De heer Veys 

Ik betreur dat er niet werd ingegaan op mijn suggestie om een soort clausule te voorzien, dat na verloop 
van tijd, drie of vijf jaar, dit convenant herzien zou worden.  
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Ik meen dat het een beetje afbreuk doet aan de democratische controle ook van deze raad.  
Wij zijn vrij om te allen tijde te interpreteren en zaken aanhangig te maken inzake die convenant. Ik 
verwijs bijvoorbeeld naar de werking van de intercommunales, ook daar voorziet de werkgever ten 
gepaste tijd om met dergelijke zaken opnieuw naar de raad te komen en de gelegenheid te bieden om de 
zaken te evalueren. Het geeft ons ook het voordeel dat als na vijf of tien jaar blijkt dat die convenant niet 
meer past in ons huidig beleid en wij andere klemtonen willen leggen, wij die mogelijkheid hebben. Nu 
hebben we die niet, want we snijden onszelf de pas af en we binden ons tot een engagement tot 2024. Ik 
betreur dat.  

Stemming 

PUNT 23 
CULTUUR: VZW EURO-KARTOENALE: GOEDKEURING VAN HET CONVENANT VOOR DE PERIODE 2005-2024 

Stemming 

PUNT 24 
PSBLO EEKLO: GOEDKEURING VAN HET ONTWERP VOOR DE RENOVATIE VAN PAVILJOEN 7 EN HET SANITAIR 

Stemming 

PUNT 25 
ONDERWIJS: INVOERING VAN HET PARTICIPATIEDECREET IN HET PROVINCIAAL ONDERWIJS OOST-VLAANDEREN: 
- GOEDKEURING VAN DE OPRICHTING VAN EEN PEDAGOGISCHE RAAD, LEERLINGENRAAD EN OUDERRAAD IN ALLE 

PROVINCIALE SECUNDAIRE EN BASISSCHOLEN 
- GOEDKEURING VAN DE KIESREGLEMENTEN PEDAGOGISCHE RAAD, LEERLINGENRAAD EN OUDERRAAD 

AMENDEMENT INGEDIEND DOOR DE HEER VAN AUTREVE, NAMENS DE GROEN!-FRACTIE 
- MANDATERING VAN DE DIRECTEURS VOOR DE BEVOEGDHEDEN ZOALS OPGESOMD IN HET BESLUIT 

BETREFFENDE DE BEVOEGDHEIDSVERDELING BINNEN DE SCHOOLRAAD 
- GOEDKEURING VAN DE AANPASSING VAN HET SCHOOLREGLEMENT VOOR DE PROVINCIALE SCHOLEN VOOR HET 

BUITENGEWOON LAGER ONDERWIJS 

De heer voorzitter 

Als de heer gedeputeerde en de raad instemmen, zou ik willen voorstellen om eerst het amendement te 
bespreken dat neergelegd werd door de heer Van Autreve van de Groen!-fractie. Nadat over het lot van 
dat amendement is beslist, stel ik voor dat we de algemene besprekingen openen en dan ook stemmen 
over het geheel. Zijn er daarover opmerkingen? Ik heb de adviseur van de dienst Griffie geraadpleegd en 
ook nog een paar andere mensen. Stemt de raad in? Dan is het woord aan de heer Van Autreve. 

De heer Van Autreve 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Het is zeker niet mijn bedoeling om dit kiesreglement onderuit te halen. Maar bij het lezen ervan is mij 
toch opgevallen dat het een vrij moeilijke tekst is, vooral als je in je achterhoofd houdt dat daar leerlingen 
tussenzitten van twaalf, dertien jaar. Ik heb zelf bepaalde stukken in die tekst twee tot drie keer moeten 
lezen om het goed te snappen, maar dat zal dan misschien aan mij liggen. Namens mijn fractie hebben 
wij een artikel 20 toegevoegd zodat directies zich engageren om deze tekst kenbaar te maken bij de 
leerlingen in een iets gemakkelijker en aanvaardbare taal voor hen. Zo zullen de leerlingen zich ook meer 
aangesproken voelen om zich kandidaat te stellen. Ik ben ook van mening dat een leerlingenraad een 
doel heeft tot participatie, maar veel meer dan participatie alleen. Het is ook een moment waarop ze de 
kans krijgen om hun burgerzin aan te scherpen. Ook dat ze leren als er op school iets misloopt (dat kan 
gebeuren), ze dan ook een alternatief voorzien. Ze zullen merken dat het gemakkelijk is om te zeggen dat 
het niet goed gaat, maar om het zelf beter te doen is niet altijd evident.  
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In het voorstel dat voorligt zie ik niet dat alle studierichtingen kunnen vertegenwoordigd zijn. Ik vind het 
toch wel belangrijk dat per graad er minstens één vertegenwoordiger is per studierichting. 
Dank u. 

Mevrouw Bruggeman 

Ik heb het toch een beetje moeilijk met het artikel 20 dat jullie toevoegen. Eigenlijk vind ik dat je er vanuit 
mag gaan dat de directie en de leerkrachten over voldoende, pedagogische bagage beschikken dat ze 
het reglement dat hier voorligt zo niet integraal gaan doorgeven aan de leerlingen. Zo'n reglement moet 
er zijn en moet er op dit niveau komen. Maar ik denk dat je toch een stukje vertrouwen moet hebben in de 
directie en de leerkrachten en in hun pedagogische bagage om ervan uit te gaan dat ze dit hier niet zo 
gaan doorgeven aan de leerlingen. Ik denk dat er in de vele scholen daar rond een project zal opgestart 
worden, zodat wij dat niet expliciet moeten inschrijven. 

De heer Van Autreve 

Ik heb uitermate veel vertrouwen in directies en leerkrachten, maar het is gewoon een veiligheidsmarge. 
Ik heb echt moeite met die tekst als ik bijvoorbeeld lees: "ad valvas mededeling", dit mag echter nooit zo 
gebeuren. Ik heb alle vertrouwen in de leerkrachten en directies, maar ik zou toch graag die kleine 
nuance daarin zien.  

De heer gedeputeerde Verleyen 

Als het technisch mogelijk is zou ik voorstellen om het amendement in twee stukken te hakken. Ik heb 
niets tegen de twee eerste wijzigingen van het art. 8 par. 1 en art. 15. Ik kan mij daarin vinden. Toch kan 
men zich daar bedenkingen bij maken, want er zijn richtingen die zeer dun bevolkt zijn. Soms is er ook 
een groot leeftijdsverschil, zodat het niet vanzelfsprekend is om leerlingen van eenzelfde school te 
verplichten om samen te zitten. Bij de Gentse Campus hebben wij reeds de vraag gekregen van de 
ouders om de middenschool af te splitsen en zo te vermijden dat 11-12-jarigen geconfronteerd worden 
met de manier van denken van 19 tot 21-jarigen. In essentie denk ik dat de bedoeling wel goed is. Wij 
gaan er toch vanuit dat er begeleiding zal moeten gebeuren, zeker naar de klassen van de jongsten toe.  
Wat het laatste deel betreft rond de communicatie en het artikel 20 ben ik eerder geneigd om het 
standpunt van mevrouw Bruggeman bij te treden. De bedoeling van dit artikel is uiteraard goed, maar om 
het expliciet nog eens in die tekst te schijven zou als een stuk wantrouwen kunnen geïnterpreteerd 
worden door directies en pedagogische begeleiders, dus door de mensen die als dagelijkse zorg hebben 
dat ze in de eerste plaats begrepen worden door de kinderen waarvoor ze staan.  
Ik zou dus samengevat willen voorstellen, mijnheer de voorzitter, dat wij het eerste stuk van het 
amendement aanvaarden, maar het artikel 20 niet. 

De heer voorzitter 

Mijnheer Van Autreve, wat mevrouw Bruggeman zei over het vertrouwen in de personeelsleden wordt 
door de gedeputeerde goed geïnterpreteerd en hij komt u een deel tegemoet.  
Komt u hem ook een stuk tegemoet? 

De heer Van Autreve 

Uiteraard wel, anders vinden we elkaar nooit. 

Gelach 

De heer voorzitter 

Ik heb daar soms schrik van. 
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De heer Van Autreve 

Ik ben zeer tevreden met wat de heer gedeputeerde zegt over het eerste stuk. Ik denk dat hij gelijk heeft 
dat 12-jarigen en 20-jarigen heel moeilijk samen kunnen vergaderen. Er zou een stijlbreuk zijn en er zou 
een verschil zijn. Maar dat is interne organisatie, ik denk dat de school dat zelf kan organiseren en dat wij 
dat hier niet moeten doen. Ik merk toch ook wel een groot engagement ook bij de heer gedeputeerde 
omtrent de leerlingenraad. Dus voor mij kunnen we artikel 20 schrappen en stemmen over de eerste twee 
punten. 

De heer voorzitter 

Dus u behoudt uw amendement op de artikelen 8 en 15. Artikel 20 trekt u terug.  
In de geest van wat mevrouw Bruggeman en de heer gedeputeerde gezegd hebben over het vertrouwen 
in de leerkrachten vind ik dit een zeer positieve houding. 
Dan stemmen we eerst over het amendement zoals het door mijnheer Van Autreve is herleid geworden. 
Ik ga ervan uit dat de deputatie zich aansluit bij dat amendement en de ja-stemming vraagt aan de raad. 

Stemming 

De heer voorzitter 

Is er bezwaar dat we nu stemmen over het geheel van het punt? 

Stemming 

PUNT 26 
GEWOON PROVINCIEBEDRIJF “PROVINCIALE GOLF PUYENBROECK”: KENNISNEMING VAN DE INVENTARIS VAN HET 
ROEREND PATRIMONIUM  

Kennisneming 

PUNT 27 
DOMEIN PUYENBROECK WACHTEBEKE: GOEDKEURING VAN HET ONTWERP VAN ARCHITECTENBUREAU BRESSERS 
UIT GENT BETREFFENDE DE REALISATIE VAN HET GOLFCENTRUM (FASE 2)  

De heer voorzitter 

Mijnheer Gillis, ik reik u de golfstok toe. 

De heer Gillis 

Ik zou zeggen laat dit stokje dan toch maar aan mij voorbij gaan en zoek maar iemand anders voor deze 
estafette. 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik denk dat het goed zou zijn om eens de definitie van een golfterrein te bekijken. Een golfterrein is een 
glooiende grasvlakte met her en der kleine putjes om balletjes in te meppen. De definitie van een 
provinciaal golfterrein is diezelfde glooiende grasvlakte, ook met her en der kleine putjes, maar die samen 
één grote put vormen.  

Een tijdje geleden kostte dit dossier ongeveer de helft, maar nu merken wij dat de commissie "golf", de 
werkgroep golf, de mensen die in en buiten het domein Puyenbroeck met de golf bezig zijn, een paar 
keer hebben samen gezeten. Ze hebben toen een verlanglijstje opgemaakt met alles wat mooi zou zijn 
en het resultaat is dat we nu aan een bedrag komen van 567 000 EUR.  
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Het oorspronkelijke bedrag was 293 000 EUR. Toch heeft men daar geen extra's aan toegevoegd, want 
in het verslag aan de raad staat duidelijk vermeld dat het enkel en alleen de hoogst dringende 
uitbreidingen zijn, dus de zaken die we echt nodig hebben. Het is mij een raadsel waarom deze zaken 
niet van in het begin ingecalculeerd waren, maar ik denk dat het vooral was om het dossier in deze raad 
te kunnen laten passeren. 

Ik heb van de golf eens een voorlopig prijskaartje gemaakt en dat dikt aardig aan. We hebben de driving 
range, koste oorspronkelijk 392 000 EUR, maar is gegroeid en afgeklokt na 6 bijkomende facturen en 
aanpassingen op 589 000 EUR. Het golfcentrum fase 1: de renovatie van het winkelcentrum 
602 000 EUR. Daarnet hebben we de inventaris goedgekeurd, het grootste gedeelte zonder btw want ik 
heb mij niet bezig gehouden met de btw erbij te berekenen. Dan hebben we nog eens 309 000 EUR 
uitrusting en machinerie. Nu komen we bij het golfcentrum fase twee: 567 000 EUR.  
Zo komen we aan een totaal van 2 068 000 EUR, dat is ruim 83 000 000 BEF. Op basis van de dossiers 
die ik als gewoon raadslid voorgeschoteld kreeg, heb ik deze berekening gemaakt. Ik zou liegen, er zijn 
nog andere dossiers die eigenlijk afgeleid zijn van het golfdossier. Tijdens de vorige provincieraad 
hebben we bijvoorbeeld een bosuitbreiding gekocht voor Het Leen in Zomergem, ter compensatie voor 
wat we in Puyenbroeck dienden te rooien voor het golfterrein, dat is dan nog eens 197 000 EUR. 
Alhoewel de minigolf goed lag, hebben we hem toch moeten verleggen, omdat we die percelen nodig 
hadden voor de grote bloei uitbreiding van 9, 18, 27 holes. Dit kost dus nog eens 300 000 EUR. Het dikt 
dus altijd maar verder aan en er zijn dan nog zaken die niet aan de provincieraad voorgelegd worden. 

De 7de commissie vorige week was bijvoorbeeld zeer leerrijk. Toen is gebleken dat men eraan denkt om 
buitenverlichting te zetten, want we hebben een tijdje geleden de openingsuren gestemd tot 21 uur 
's avonds, maar het grootste gedeelte van het jaar is het dan al lang donker. Aangezien men in het 
donker niet kan golven, moet men nu sleuven graven om daar de verlichting in aan te brengen. Bijgevolg 
is dit terug extra werk, extra investeringen om die buitenverlichting mogelijk te maken en zo dikt de 
rekening altijd maar verder aan.  

Wie de nota deputatie gelezen heeft, die aan de grondslag van dit dossier ligt, zal gemerkt hebben dat er 
nog een aantal zaken in de pijplijn zitten. Tijdens de commissie van vorige week werd eerst gesteld dat 
het af was, maar gelukkig heeft de gedeputeerde achter de commissie toegegeven dat er inderdaad nog 
een aantal akkefietjes op ons af komen. Ik ga het nu niet hebben over de reiniging en schildering van de 
gevel of over de omgevingswerken, het verfraaien van de vijver en de nieuwe beplanting. Ik denk dat dit 
tot de gewone huis-, tuin- en keukenuitgaven behoren. Maar bij de uitbreiding van de bestaande 
afslagluifel Noord- en Zuidzijde zullen we toch minstens 84 000 EUR voor moeten uitgeven, ruim 
3 miljoen BEF. Dan hebben we in totaal al een uitgave van ruim 115 miljoen BEF en daarvoor hebben we 
in feite niets meer dan een oefenafslagzone en een ruimte om iets te drinken, een croque monsieur te 
eten en wat zaken in op te slaan. Dat is dus nog zeer ver van een echt golfterrein, terwijl de prijs al veel 
hoger ligt dan we ooit hadden ingeschat dat 27 holes zouden kosten.  
Vandaar dat het mij ook geen moeite gekost heeft om mijn fractie te overtuigen om dit dossier af te 
keuren. Wij zijn trouwens niet alleen met onze afwijzing voor deze aangroei van dit moederdossier fase 2. 
Onze cel audit zegt: "de onderliggende opdracht kan volgens de cel interne controle niet meer 
toegewezen worden aangezien de opdracht niet meer voldoet aan de bekendmakingsverplichtingen en er 
beroep werd gedaan op een foutieve gunningswijze bij het toewijzen van de oorspronkelijke opdracht."  
Dus onze eigen cel interne audit die, mag ik hopen toch niet voor spek en bonen advies uitbrengt en 
zaken doorleest, zegt dat dit niet kan en men in feite een nieuwe procedure moet opstarten en hernemen. 
U begrijpt ook dat wij ons door dit advies gesterkt voelen, want het is uitgewerkt en opgestart door 
specialisten. Vandaar dat wij dan ook vragen aan de deputatie om dit dossier terug te trekken en om dit 
eventueel te heropstarten met een nieuwe openbare aanbesteding, nieuwe criteria, een nieuwe 
procedure conform de raad die de cel audit ons geeft. 
Dank u. 

De heer gedeputeerde Van Gaeveren 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Het is al langer geweten dat mijnheer Gillis en zijn fractie het golfdossier niet genegen zijn. In het begin 
stelde hij reeds dat het ganse golfdossier 200 miljoen ging kosten en per jaar nog eens tientallen 
miljoenen exploitatieverlies ging lijden.  
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Ik heb daarentegen altijd de stelling gehad en verdedigd dat het totale golfproject een honderd miljoen 
ging kosten, met de aanleg van het golfterrein en dat wij op korte termijn break-even zouden draaien wat 
de exploitatie betreft.  

Wat de cijfers betreffen speelt mijnheer Gillis het spel niet correct. Hij brengt zelfs foutieve cijfers naar 
voren en hij schrijft met een dubbel krijt, zoals men dat wel eens noemt.  
Als je de cijfers van fase 1 die voorzien zijn voor de uitgaven gaat samentellen met de inventaris, dan 
schrijf je met dubbel krijt. Dan tel je de cijfers bij elkaar op en zo is het natuurlijk niet moeilijk om tot 
oneigenlijke bedragen te komen.  

Vandaag ligt hier de 2de fase voor van het golfcentrum. Onze dienst spreekt ook van het golfcentrum, 
maar eigenlijk is de juiste benaming golf-camping-winkelcentrum, want het gebouw heeft een drieledige 
functie.  
De ontwikkeling of de verbouwing van het golf-camping-winkelcentrum wordt opgesplitst in verschillende 
fasen. 
1. Op het ogenblik dat wij fase 1 ingeleid hebben, was de woning die in 'a rent' deel uitmaakte van het 

gebouw nog bewoond door een van de wachters. Wij hebben dan de herinrichting gedaan van de 
cafetaria en van het winkelcentrum. Deze fase heeft 30 miljoen BEF gekost inclusief btw. Ik wil er ook 
nog bij zeggen dat de btw 100 % aftrekbaar is voor het winkelcentrum van de camping en de 
cafetaria. Daar moet je dan ook rekening mee houden. Enkel het gedeelte dat ingericht wordt in 
functie van de golf is niet aftrekbaar.  

2. In de 2de fase gaan wij een stuk van de cafetaria uitbreiden, meer bepaald de bergruimte. Deze is te 
klein voor het opslaan van materialen en dranken. De gevelwerken zijn hier ook in opgenomen en de 
omvorming van de woning die momenteel leeg staat. Deze woning is een verwaarloosd deel van het 
gebouw en wordt verbouwd in kleedkamers, bureauruimte en een leslokaal voor het indoor lesgeven 
van de golf. In dit leslokaal zal het plafond iets hoger moeten zijn. Deze 2de fase ligt hier vandaag 
voor ter stemming.  

Het ganse gebouw zal totaal maximum 50 miljoen BEF kosten, waarvan een gedeelte gerecupereerd zal 
worden in de btw. Dit gebouw is niet volledig in functie van de golf. Het is ook geen luxueus gebouw, het 
is een sober, praktisch, zeer mooi gebouw. Ik heb trouwens bij de opening van het golfwinkelcentrum ook 
gezegd aan de kampeerders dat dit gebouw ook voor hen een grote meerwaarde zal bieden. De winkel is 
nu perfect in orde en de openingsuren worden gerespecteerd. Het zou economisch niet verantwoord 
geweest zijn om dergelijk bedrag te investeren alleen in functie van het kampeerterrein. Het is mede door 
de ontwikkeling van het golfterrein dat dit ganse gegeven economisch verantwoord is.  
Het volledige gebouw, totaal, btw inbegrepen kost een 50 miljoen BEF. Je kunt je dan afvragen hoe je 
verdeling moet doen in functie van de camping en van de gewone bezoeker, want ook in de cafetaria 
krijgen we mensen die gewoon op bezoek komen in ons domein.  
Je mag die investering dus zeker niet alleen in functie zien van het golfproject.  

Fase 2 zal dus het einde zijn van de werken aan het gebouw, want je kunt niet meer werken doen dan 
het gebouw groot is. De woning en de cafetaria zullen afgewerkt zijn en de inrichting van het 
winkelcentrum zal eveneens klaar zijn.  
Het is inderdaad zo dat de driving range samen met de driving range die in gebruik is voor de schoolsport 
in totaal 26 miljoen gekost heeft. Bij de laatste fase, namelijk de aanleg van de 9 holes, zijn we bezig met 
de ontwikkeling van het ontwerp uitgaande van 60 miljoen zoals hier ook altijd gezegd werd. Het zal ook 
binnen dat bedrag zijn dat men die 9 holes zal ontwikkelen. 
Ik denk dat wij met dit ganse project een meerwaarde creëren voor ons provinciaal domein, zowel naar 
de kampeerder toe, naar de gewone bezoeker toe, als naar de golfsport toe. Je moet ook niet alleen over 
de cijfers spreken, want als we de eerste vier maanden onze kosten vergelijken met onze inkomsten 
draaien we ongeveer break-even. We hebben op dit ogenblik 228 abonnementen verkocht, er zijn al over 
de 2 000 lessen gegeven en er zijn ook al meer dan 2 000 dagabonnemten verkocht voor de driving 
range. Dit terwijl het project nog niet klaar is, want gans fase 2 moet nog uitgevoerd worden: er zijn nog 
geen kleedkamers, nog geen 9 holes. De interesse die nu al getoond wordt tijdens deze eerste fase toont 
nu al aan dat ik gelijk heb en dat dit naar de toekomst toe een exploitatie zal zijn die break-even draait. 
Dank u. 
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De heer Gillis 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Het is altijd een plezier om naar gedeputeerde Van Gaeveren te luisteren, want hij heeft altijd iets nieuws 
aan deze raad mee te delen. Alleen verontrusten die zaken mij. Ik kwam bij fase 1 aan een bedrag van 
25,8 miljoen BEF, maar nu hoor ik dat het 30 miljoen BEF is. Ik excuseer mij dat mijn cijfers niet correct 
zijn, ik ben blijkbaar een paar posten vergeten.  
Wat de gedeputeerde zegt over de exploitatie: "a. op dit ogenblik is de exploitatie verlieslatend, b. men 
heeft er blijkbaar voor geopteerd om geen enkele investeringskost vanuit de exploitatie aan te rekenen en 
terug te verdienen",  
Ja, dan zou het inderdaad bijna een schande zijn dat we niet break-even draaien.  

Het derde nieuwe element is dat ik de gedeputeerde heb horen spreken over de 9 holes als dé laatste 
fase. Ik vraag mij af of dit een plechtige belofte is van de gedeputeerde dat wij niet naar een volwaardig 
golfterrein gaan met 18 holes? Het zou mij plezieren om daar bevestiging van te krijgen dat de eerste 
9 holes ook de laatste zijn.  

Ik blijf wel een beetje op mijn honger zitten bij het antwoord van de gedeputeerde over mijn opmerking in 
verband met het advies van onze interne cel audit. Zij stellen duidelijk:  "De onderliggende opdracht (dus 
dit dossier) kan volgens de cel interne controle niet meer toegewezen worden aangezien de opdracht niet 
meer voldoet aan de bekendmakingverplichting en er beroep werd gedaan op een foutieve gunningswijze 
bij het toewijzen bij de oorspronkelijk opdracht."  
Is de deputatie van plan om de opmerkingen van de interne audit links te laten liggen en te negeren? 
Blijkbaar wel, aangezien dit dossier hier ter stemming wordt voorgelegd. Of gaan ze toch rekening 
houden met de opmerkingen van de interne audit, wat mij logisch zou lijken, en dit dossier terugtrekken.  
Dank u. 

De heer gedeputeerde Van Gaeveren 

Zeer kort. Als er opmerkingen zijn van de cel interne audit, dan gaat dat dossier met die opmerkingen 
terug naar die dienst. Die opmerkingen worden dan - als dat mogelijk is - weerlegd door de dienst. Als de 
dienst daarna vindt dat het dossier kan voorgelegd worden aan de deputatie en aan de provincieraad, 
dan ga ik ervan uit dat het dossier correct is. Ik vraag dan ook met vertrouwen de stemming van dit 
dossier.  
Dank u. 

De heer voorzitter 

Ik heb de mededeling gekregen dat er een wagen verkeerd geparkeerd staat. 
Er zal in de komende maanden door de interne veiligheidsdienst een ontwerp gemaakt worden van de 
garage. Het kan niet langer dat in- en uitgangen afgesloten worden. 
Mijn excuses voor deze mededeling. 

De heer Gillis 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik wens toch van mijn recht op tweede repliek gebruik te maken.  
Vanuit de diensten van het domein heeft men een verdediging geschreven op de opmerkingen van de 
interne cel audit. Men heeft expliciet verwezen naar de wet van 24 december 1993, artikel 17 § 2f. Ik ben 
geen jurist, maar gelukkig is dat een van de weinige reglementen en wetten die ook voor mij begrijpbaar 
zijn. Dit artikel stelt dat het inderdaad zou kunnen, indien de meerwerken zo specifiek specialistisch van 
aard zijn, dat men eigenlijk op voorhand weet dat men bij dezelfde persoon, organisatie, instantie, 
aannemer of bureau gaat terecht komen waarmee men gestart is.  
Indien men hier een hoog technologisch zwembad of aquarium aan het bouwen was voor haaien, zou ik 
het toch logisch vinden om dit artikel in te roepen. Maar het gaat hier over bureelruimte en om lokalen 
voor de ballenwasmachines, dus hoogtechnologische gespecialiseerde zaken zitten hier niet in.  
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Men kan volgens dat puntje f ook aanvullende werken gunnen en toewijzen mochten die eventueel het 
gevolg zijn van onvoorziene omstandigheden. Dus indien men bijvoorbeeld iets aan het bouwen is en er 
is een extra fundering of een extra versteviging nodig, dan is dat een onvoorziene omstandigheid en dan 
lijkt het mij ook logisch om de werken niet te laten stil vallen, maar om dit artikel in te roepen. Maar dit is 
hier ook manifest niet het geval. Dus vraag ik nog eens aan de deputatie om het dossier terug te trekken, 
want anders…wordt het niet teruggetrokken. 

Gelach 

De heer gedeputeerde Van Gaeveren 

Zeer kort, ik ben zoals mijnheer Gillis geen jurist. Ik ben wel een boekhouder en dat is ook de reden dat ik 
op basis van de cijfers barreer. Ik zeg dat het niet correct is als men zegt dat dit project niet ontspoort op 
financieel vlak. Wat betreft de opmerkingen van de audit en het antwoord van onze eigen diensten, blijf ik 
erbij dat ik het volste vertrouwen heb in hen. 

De heer Gillis 

Heel kort, een zinnetje, ik ben blij dat de heer gedeputeerde hetzelfde zegt als wij, want het is inderdaad 
niet correct dat het niet financieel ontspoort. Dat klopt. 

De heer voorzitter 

Dat was een derde tussenkomst ik denk dat er voldoende bediscussieerd en besproken is.  

Stemming 

PUNT 28 
DOMEIN PUYENBROECK WACHTEBEKE: GOEDKEURING VAN HET ONTWERP BETREFFENDE DE UITBREIDING VAN DE 
SCHUILLOODS VAN HET VERKEERSPARK 

Stemming 

De heer voorzitter 

Dames en Heren, Collega’s, 
Het is nu 17 05 uur. Gelet op de tijd en gelet op het feit dat er een nieuwe traditie gecreëerd is in dit huis 
beslissen wij - om redenen van hoffelijkheid tegenover het personeel dat heden de eed aflegt, dat 
gedecoreerd wordt en dat scheidende is van onze instelling - om de raad op te schorten. 
Onze voorzitter en de gedeputeerde verantwoordelijk voor personeel, de heer Vercamer, zijn reeds in de 
receptiezaal. Wij zijn allemaal uitgenodigd op deze aangelegenheid en bij deze stel ik voor de raad nu te 
schorsen. 

De heer Maes 

Mijnheer de Voorzitter, 
Enkel een praktische regeling. 
Wij hadden morgen om 18 00 uur een 8e commissie, maar ik had het al een beetje zien aankomen dat de 
raad naar morgen ging kantelen. De 8e commissie zal doorgaan volgende week donderdag 21 oktober te 
17 30 uur. 
Dank u. 
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De heer De Vilder 

Mijnheer de Voorzitter, 
Als ik het goed begrepen heb staat morgen punt 29 als eerste op de agenda. Ik wens daarop tussen te 
komen, maar ik kan niet verzekeren gelet op het verkeer op dat uur van de dag dat ik hier stipt te 
17 00 uur kan zijn. 
Ik zou willen vragen om, indien ik hier niet te 17 00 uur ben, het punt te behandelen tijdens mijn 
aanwezigheid. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Ik zal het morgen aan deze raad voorleggen om eventueel punt 29 te plaatsen tot wanneer u aanwezig 
zijt. Ik denk dat de collega’s er ten volle begrip zullen voor opbrengen. 
Er zijn vandaag twee vragen weggevallen doordat de vraagstellers niet konden aanwezig zijn. Wij zullen 
dus de raad aanvangen met deze twee vraagstellingen. 

EINDE VAN DE ZITTING 

 


